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Elevi și studenți din întreaga țară

IN MARELE AMFITEATRU
AL OGOARELOR

Ieri au părăsit centrele universitare, îndreptîndu-se spre cîmpurile țării, zeci de mii 
de studenți, care vor ajuta in aceste zile Ia stringerea și depozitarea grabnică a roadelor 
acestei toamne. Odată cu ei au ieșit pe ogoare și sute de mii de elevi din școlile gene
rale și liceele de toate specialitățile. Punctele de foc ale acestei toamne sînt, așa cum se 
știe, grăbirea ritmului la recoltatul porumbului, intensificarea culesului legumelor și 
fructelor. în acest fel este ușurată munca mecanizatorilor și cooperatorilor care pot 
declanșa în condiții bune însămînțările de toamnă. Despre ritmurile intense ale mun
cii din aceste prime zile școlare și universitare, petrecute în cimp, despre primele rea
lizări, reportajul nostru vine cu cîteva argumente de la fața locului.

PRIMUL CONTACT 
CU PROFESIA ALEASĂ - 

MUNCA IN FERMADin cei peste 1 200 de viitori absolvenți ai Institutului agronomic „Nicolae Bălcescu“ din Eucurești, aflați la această oră
Ia stringerea recoltei, 180 sînt la Belciugatele, județul Ilfov. La ferma nr. 1, porumbul din soiul timpuriu s-a copt. Condițiile specifice nu permit intrarea combipelor pe toate cele 1070 hectare, iar activitățile de sezon sînt atît de multe, incit

prezența studenților este pe deplin justificată.— Din prima zi a lunii septembrie sînt aici, alături de cele 85 de colege, de acum studente în anul întîi, ne spune Reta Popa din echipa nr. 8. Pînă la deschiderea anului universitar.

am lucrat formînd un mic șantier de muncă patriotică. în ziua de 15 septembrie eram în lan. Primul contact cu viitoarea profesie aici l-am făcut. Un amfi- ! teatru al practicii imediate, al , rezultatelor concrete.Lîngă remorcile care preiau recolta strînsă de fete, șeful de lucrări Corneliu Toma face în fața noastră un calcul sumar. Da, de la începutul lunii și pînă acum „bobocii" au trecut cu bine primul examen din viața lor universitară — 430 tone de porumb au fost culese, încărcate și depozitate. Dintre cele care au susținut cel mai bine cu fapta acest flux al muncii se cuvin

a fi amintite : Nastafe Serban, Liana Georgescu, Florica Calcan, Florența Caravețeanu, Viorica Pop, Florica Grosan, Ioana Abagiu. Enumerarea s-ar mai putea continua dar... să trecem la colegii lor.La celălalt capăt al tarlalei, după ce străbatem aproape 2 km prin pădurea de porumb, intîlnim echipele băieților.— In cele 10 zile de cînd sîn- tem aici, am recoltat 70 hectare,
PAVEL PERFIL 

OVIDIU MARIAN 
O. PLECAN

(Continuare in pag. a IlI-a)

PRIMIRI LA TOVARĂȘUL

NICOLAE CEAUȘESCU
Secretarul federal pentru afacerile externe 

al R. S. F. Iugoslavia

Pină la intrarea in amfiteatrele Facultății de agronomie din București, un examen practic pe tarlalele 
fermei nr. 1 din Belciugatele

Indicațiile, ideile cuprinse în cuvintarea tovarășului Nicolae Ceaușescu 
la deschiderea noului an de invățămint
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„Problema poiitehnizării învățămîntului liceal și a învâțămintului 
universitar - atît tehnic cît și cel de științe sociale — constituie o necesi
tate pentru a putea ține pasul cu mersul uriaș al științei, al cunoașterii 
umane". Nicolae Ceaușescu

UN PROCES DE ÎNVĂȚĂMINT 
IA COTELE CELOR MAI ÎNALTE

CUCERIRI ALE ȘTIINȚEI ȘI CULTURIIA început un nou an de învă- țămint, un an care se înscrie sub semnul calității, al eforturilor pentru ca școala românească să țină pasul cu progresul patriei, să răspundă înaltelor exigențe ale revoluției tehnico-științifice. în această activitate avem drept prețios îndrumar indicațiile, ideile cuprinse in cuvintarea pe care secretarul general al partidului, tovarășul Nicolae

Prof. dr. George Ciucu 
rectorul Universității 

din BucureștiPartidul nostru, secretarul său general, concep școala în spiritul celor mai înalte idealuri umaniste, ca purtătoare de valori autentice, ca mijloc de formare și dezvoltare a gindirii creatoare,

ca loc chemat să asigure conștiința demnității și a libertății, a creației care să fie pusă în slujba țării. Acestor înalte idei și idealuri avem datoria să le răspundem noi, cei care slujim direct școala. în acest spirit se acționează in cadrul universității noastre.
(Continuare In pag. a IlI-a)

CU ENTUZIASM
TINERESC

Timp de trei săptămini, 
peste 2 500 de studenți de la 
Universitatea din București 
vor putea fi întilniți zi de zi 
pe ogoarele țării. Competiția 
muncii și a hărniciei debu
tează și in acest an cu strîn- 
sul recoltei pe podgoriile Do- 
brogei — la Niculițel, Manga
lia, Nazarceă — in lanurile 
de porumb și tarlalele cu le
gume — Macin, Cernavodă, 
Mihail Kogălniceanu. Ieri di
mineața studenții au pornit 
la drum într-p atmosferă ti
nerească, unii cu entuziasmul 
începutului — primul an de 
studenție — alții cu avantajul 
unei experiențe anterioare ; 
pentru că' tinerii pe care ii 
cunoaștem sint studenți în 
anul. întîi și doi la facultățile 
de drept, geologie, fizică, fi
lozof ie-istorie... Mulți dintre 
membrii recent constitui
telor brigăzi de lucru se în- 
tilnesc abia acum: sint 
„bobocii", aceia care in cu- 
rind se vor confrunta cu pri
mele aspecte ale producției, 
cu disciplina și organizarea, 
cu spiritul de echipă, dar și 
cu satisfacțiile propriei acti
vități. „Sînt, începînd din a- 
cest an, studentă, ne mărtu
risea înaintea plecării Simo
na Buruiană, de la Faculta
tea de geologie. Mă bucură 
perspectiva de a merge in a- 
ceastă practică, de a-mi cu
noaște noii colegi acolo unde 
totul își. capătă adevărata 
semnificație in muncă. Sint 
convinsă că acest prilej va 
contribui din plin la înche
garea unor prietenii, la con
solidarea colectivelor de gru
pă și de an". Colegul său,

Leonard Guță ne-a declarat și el: „Este adevărat că prima 
practică a fost și pentru mine 
un mijloc de a mă cunoaște 
și de a-i cunoaște pe cei din 
jurul meu, Vorbesc la trecut 
pentru că sint deja in anul 
al doilea ; toamna precedentă, 
la Săcele, recoltând porumb, 
am simțit intr-adevăr cum 
munca poate contribui nu nu
mai la apropierea, ci și la 
formarea noastră. Sarcinile 
care ne reveneau, deopotrivă 
ale tuturor și ale fiecăruia, 
locul bine desemnat șl răs
punderea in brigadă, spiritul 
de competiție dar și succese
le cu care ne-a fost răsplăti
tă munca și-au găsit ecou în 
anul care a urmat. Am învă
țat să ne mobilizăm forțele, 
să depunem un efort susținut, 
să ne ajutăm reciproc. Aso
ciez întotdeauna acele în
ceputuri cu modul in care am 
știut mai tîrziu cum. să în
vățăm, cum să cercetăm în 
facultate sau pe solul țării, 
în activitatea de teren, in 
studiul geologic și mineralo
gic de la Deva și Cîmpina. O asociez, de asemenea, cu 
felul in care vom ști, peste 
ani, la locul nostru de mun
că, să preluăm și să rezol
văm sarcini din economia 
țării...".

O activitate a început ; zile 
de muncă, clipe de neuitat, a 
căror menire esențială se 
înglobează organic procesului 
perpetuu, mereu ridicat la 
cote tot mai înalte, de inte
grare a muncii, învățăturii și 
cercetării.

EM. VASILIU

Tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, a primit, luni, 18 septembrie, pe tovarășul Iosip Vrhoveț, secretar federal pentru afacerile externe al Republicii Socialiste Federative Iugoslavia, care face o vizită prietenească de lucru în țara noastră.La întrevedere a participat tovarășul Ștefan Andrei, membru al Comitetului Politic E- xecutlv al C.C. al P.C.R., ministrul afacerilor externe.A fost de față Trifun Nikolici, ambasadorul Iugoslaviei la București.Cu acest prilej, oaspetele a transmis tovarășului Nicolae Ceaușescu, din partea tovarășului Iosip Broz Tito, președintele Republicii Socialiste Federative Iugoslavia, președintele U- niunii Comuniștilor din Iugo

slavia, un cald salut de prietenie și cele mai cordiale urări.Tovarășul Nicolae Ceaușescu a mulțumit și a rugat să se transmită tovarășului Iosip Broz Tito călduroase salutări prietenești și cele mai bune urări.în cursul convorbirii, s-au evocat cu deosebită satisfacție relațiile strînse, frățești, dintre țările, partidele și popoarele noastre, subliniindu-se importanța esențială, determinantă, a întîlnirilor și convorbirilor dintre tovarășii Nicolae Ceaușescu și Iosip Broz Tito, pentru evoluția fructuoasă, pe multiple planuri, a raporturilor româno-iugoslave. Totodată, a fost exprimată dorința comună de a extinde și aprofunda necontenit aceste trainice legături de prietenie, colaborare și bună vecinătate, în
llias lliou,

concordanță cu hotărîrile și măsurile stabilite cu prilejul dialogului la nivel înalt, cu cerințele construcției socialiste în România și Iugoslavia. De ambele părți s-a apreciat că dezvoltarea tot mai largă a conlucrării dintre Partidul Comunist Român și Uniunea Comuniștilor din Iugoslavia, a colaborării dintre cele două țări in domeniile politic, economic, tehnico-științific, cultural, precum și a cooperării in sfera producției, este în interesul României și Iugoslaviei, al poporului român și popoarelor iugoslave, al cauzei socialismului și păcii în lume.A avut loc, de asemenea, un schimb de păreri în probleme actuale ale vieții politice internaționale.întrevederea a decurs într-o atmosferă de cordialitate și -J caldă prietenie.
I

președintele Uniunii Democratice de Stingă — E.D.A. din Grecia

Ceaușescu, a rostit-o la mitingul organizat in municipiul Cluj- Napoca cu prilejul deschiderii anului școlar și universitar.Noul an se deschide în condiții dintre cele mai bune. Este știut că prin grija permanentă a secretarului general al partidului pentru dezvoltarea calitativă a procesului de instrucție și educație și datorită concepției sale științifice despre roiul, funcțiile și direcțiile dezvoltării învățămîntului în actualul context al revoluției tehnico-ști’in- țifice și al edificării noii societăți. in țara noastră, școala s-a transformat într-un răstimp istoric scurt într-un puternic instrument de formare și dezvoltare a conștiinței socialiste, de modelare a caracterelor, de educare a elevilor, studenților și a unor largi pături ale populației în spiritul științei, al dragostei de țară, al atașamentului față de ideile socialismului, păcii și înțelegerii intre popoare.îndrumarea permanentă, constantă a învățămîntului, îmbunătățirea structurii sale organizatorice, perfecționarea rețelei de învățămînt, măsurile luate de către partidul nostru, sub directa și nemijlocita conducere a tovarășului Nicolae Ceaușescu, privind diversificarea școlii în funcție de cerințele obiective și subiective ale societății noastre împlinesc, odată cu cerințele o- biective, și trebuința firească a omulu'i de a se realiza ca ființă umană integrală, ca personalitate autentică, conștientă de evoluția societății și de angajarea sa efectivă în actul construcției bunurilor materiale și spirituale.

Permanența construcției spiritualeUnul dintre însemnele esențiale ale societății pe care o edificăm prin efort încordat, convergent este statornica a- tenție acordată lărgirii orizontului spiritual al oamenilor muncii. Un vast sistem educațional, riguros organizat, se adresează simultan fiecărui cetățean, dar și colectivității în ansamblu, vizind realizarea acelei sublime aspirații a clasicilor marxismului : omul societății socialiste — omul unei înalte culturi. Folosim singularul, dar numim de fapt un ideal colectiv, o aspirație și o împlinire comune. Departe de a fi un accident, o „șansă" (cum spun — cu un efemism cam cinic — unii sociologi occidentali), accesul la cultură este in România socialistă o stare firească, unanimă.Reprezentăm o lume care învață (șl nu e o simplă intimplare că unul din patru cetățeni ai țării se află pe băncile școlii) perpetuu, un tip de umanitate definii prin fluxul neîntrerupt al construcției spirituale. Instituțiile de invățămint, mijloacele mass-media, bibliotecile, muzeele, teatrele, filarmonicile, căminele culturale, cluburile, casele de cultură au ca rațiune fundamentală înnobilarea spirituală a tuturor celor ce muncesc. Asigurînd dreptul la cultură, socialismul legitimează și dreptul la creație. Amplă competiție a muncii și creației libere, Festivalul

național „Cintarea României" ilustrează cu forța de netăgăduit a evidenței această organică simbioză. Caracteristica lui fundamentală este participarea de masă a generațiilor mature, a tineretului la manifestările organizate în cadrul său. Profesioniști sau amatori, cei integrați ritmurilor sale dinamice se intilnesc sub unica acoladă a pasiunii creatoare, a voinței de a transforma festivalul intr-o largă, multi-' laterală mișcare de educație profesională, științifică, politică și culturală, intr-un complex sistem de înfăptuire neabătută a Programului partidului.In acest vast context emulativ, tinerilor, organizației U.T.C. le revin responsabilități sporite. Virstă a receptivității maxime la valorile culturii, a conturării personalității morale, civice, politice, tinerețea presupune aici și acum o ridicată conștiință socialistă, o afirmare impetuoasă a forței creatoare. Fluxul acestei afirmări este neîntrerupt.Timpul liber reprezintă în această ordine de idei un timp activ, al construcției de sine. Felul în care îl folosește, ii definește pe tinăr, îl implică în amplul proces de modelare a noului tip de personalitate umană, dar îl și explică, totodată. Căci tinărul nu este, nu trebuie să fie un receptor inert, un consumator apatic, ci un făuritor al propriului destin. Iată

de ce așezăminteie culturale trebuie să vadă in tinăr un beneficiar al acțiunilor lor, dar și un organizator ce-și aplică în fapte inițiativele, un constructor de civilizație nouă. în cuvintarea rostită la Cluj-Napoca, cu ocazia deschiderii noului an de invățămint, tovarășul Nicolae Ceaușescu arăta : „Să facem totul pentru a asigura, în cadrul Festivalului național „Cîntarea României" o participare largă, de masă, a tineretului, a tuturor oamenilor muncii, pentru afirmarea cu putere a forței creatoare a națiunii noastre. Oamenii muncii să găsească, după orele de muncă, în casele de cultură, în cluburi, în căminele culturale, în teatre și în alte lăcașuri de cultură, posibilitatea de a se recrea în mod plăcut, de a asculta o poezie bună, de a viziona un spectacol bun, dar și de a crea ei înșiși".Eficiența așezămîntului cultural se măsoară prin afluxul tinerilor, prin manifestarea polivalentă a conștiinței lor socialiste, a aptitudinilor creatoare. Eficiența maximă se atinge cînd numitorul comun al acțiunilor organizate este calitatea, rigoarea, diversitatea, spiritul sistematic. Semnalarea unor posibile modele, ca și încriminarea inerției ce mai persistă pe alocuri, fac obiectul raidurilor din pagina a II-a.
IOAN ADAM

în ziua de 18 septembrie a.c., tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, a primit pe Uias lliou, președintele Uniunii Democratice de Stînga — E.D.A. din Grecia, care se află la odihnă în țara noastră, la invitația C.C. al P.C.R.La întevedere a luat parte Vasile Mușat, secretar al C.C. al P.C.R.Oaspetele a exprimat mulțumiri pentru primire, pentru invitația de a vizita România și pentru ospitalitatea cu care a fost întîmpinat.Tovarășul Nicolae Ceaușescu a salutat vizita întreprinsă în România de președintele E.D.A. și a relevat importanța contactelor și a schimburilor de păreri între organizațiile politice din cele două țări, apreciind că a- cestea sînt de natură să contribuie la extinderea prieteniei tradiționale româno-elene, la

promovarea idealurilor de pace, înțelegere și cooperare între națiuni.în cursul convorbirii a fost evidențiată evoluția ascendentă a relațiilor de colaborare dintre România și Grecia și a fost manifestată dorința comună de a se dezvolta această conlucrare în folosul popoarelor român și elen, al cauzei păcii, securității și cooperării în Balcani, în Europa și în întreaga lume.în timpul întrevederii au fost abordate unele aspecte ale actualității politice internaționale, în acest cadru, s-a subliniat că rezolvarea problemelor complexe ale contemporaneității necesită instaurarea în viața internațională a unor relații interstatale noi, bazate pe egalitate în drepturi și avantaj reciproc, pe respectarea dreptului fiecărui popor de a-și hotărî propriul destin în conformitate cu aspirațiile sale, lichidarea subdezvoltării și edificarea unei noi ordini economice și politice mondiale, care să

asigure dezvoltarea nestingherită a tuturor națiunilor pe calea progresului economic și social.A fost evidențiată necesitatea ca guvernele, forțele progresiste, democratice, popoarele să-și intensifice eforturile pentru realizarea unui sistem trainic de securitate în Europa prin înfăptuirea în întregime a prevederilor Actului final de la Helsinki, prin adoptarea unor măsuri concrete de dezarmare și, în primul rînd, de dezarmare nucleară, fără de care nu pot fi concepute pacea și securitatea pe continentul nostru și în întreaga lume. Totodată, s-a subliniat importanța unor acțiuni mai ferme în direcția îmbunătățirii conlucrării și dezvoltării unor relații tot mai strînse de prietenie și colaborare în Balcani, în folosul popoarelor din această zonă, al cauzei păcii și cooperării în Europa și în lume.Convorbirea s-a desfășurat într-o atmosferă de cordialitate și caldă prietenie.
Directorul cotidianului „Maroc Soir“Tovarășul Nicolae secretar general al Comunist Român, tele Republicii

Ceaușescu, Partidului președin- SocialisteRomânia, a primit, luni
după-amiază, pe Abdelatif Bennis, director al cotidianului ,,Maroc Soir".La primire a luat parte Dumitru Popescu, membru al Co

mitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R.Cu acest prilej, tovarășul Nicolae Ceaușescu a acordat un interviu pentru ziarul „Maroc Soir".
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Starea planului — 
starea normelor

A ACȚIONA 
ÎNSEAMNĂ 

A CUNOAȘTE

Organizația U.T.C.

Eficiența — prima » 
cerință pe agenda 

învâțămintului politic
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Cartea de poezie
Nicolae Dragoș : 

„RITUALURI INTIME".

(In pagina a 2-a)
J

Poemul uzinei, 
poemul nașterii meleOri de cîte ori voi auzi sirena unei uzine, dimineața, răscolind arborii și oamenii sau după-amiaza, trezind putinii adormiți ai bulevardelor, voi ști că în aceleași momente, undeva înconjurați de munți, voi găsi totdeauna prietenii mei atît de adevă- rați, îneît fără ei n-aș mai fi. Sînt prietenii alături de care am crescut, mi-am petrecut toată adolescența rotind aceleași manete ale mașinilor, îngreuind aceleași bănci ale liceului seral cu oboseala adunată în noi după schimbul trei.Dar nimeni nu mă tulbu

ră mai mult decît oamenii mei de la Sculerie în mijlocul cărora mi-am înțeles condiția mea ca om, pe nimeni n-am să mai pot iubi la fel ca pe băieții mei din echipa lui Gil Enoaie. Dacă aș vorbi despre Tică, amin- tindu-mi ochii Iui și inima de două ori numai aur sau despre frații Stoica sau frații Oncică sau Pistol sau Nicu Olteanu sau Florica s-ar trece peste numele lor ca pesteION SBARNEA
(Continuare în pag. a Il-a)
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A acționa inseamna a cunoaște
•9Capitol distinct, primul dealtfel in sistemul de urmărire a întrecerii uteciste — numărul tinerilor care realizează lunar sarcinile de plan și obligațiile de serviciu — subliniază din capul locului principalul scop căruia ii subordonează și trebuie să-i subordoneze organizațiile U.T.C. preocupările lor de a sprijini efectiv îndeplinirea exemplară a planului prin membrii săi. într-un anume fel, el e și barometrul activității organizației U.T.C. în domeniul producției. Sigur că nu totul depinde de organizația U.T.C., pentru ca tinerii să-și îndeplinească sau nu sarcinile de producție, obligațiile de serviciu.Discutam zilele trecute acest aspect cu secretarul comitetului U.T.C. al întreprinderii de tractoare și mașini agricole din Craiova, care spunea că, dacă aprovizionarea cu piese și sub- ansamble din colaborări nu ar decurge defectuos, numărul tinerilor care nu își realizează sarcinile de plan ar fi mult mai mic. Subliniind această cauză, Grigore Demetrescu nu ascundea și existența unor cauze subiective despre care, autocritic, spunea că ar putea fi înlăturate dacă și organizația ar interveni mai atent pentru a-i determina pe tineri să nu mai lipsească de la program, să folosească integral cele 480 minute ale zilei de muncă și să-și ridice în continuare calificarea. întrebin- du-1 apoi ciți tineri nu-și realizează sarcinile de plan, secretarul comitetului U.T.C. ne arată că in evidența întrecerii „Tineretul — factor activ în realizarea cincinalului revoluției tehnico-științifice" numărul acestora oscilează, lunar, între 3—4 la sută. La ponderea de aproape 80 la sută pe care o reprezintă tinerii în efectivul întreprinderii, ale cărei nereali- zări sint în primele 8 luni de peste 10 Ia sută marfă și de peste producția netă, pare îngrijorător secretarului și dăm

fel mai întîi la cîteva cadre cu funcții de răspundere tehnică și administrativă în întreprindere, la serviciile de urmărire a planului, de normare a muncii și calculul retribuției. De nereali- zările planului sînt evident îngrijorați toți cei cu care stăm de vorbă. La greutățile ce le fac întreprinderile colaboratoare care nu își onorează contractele fac, intr-adevăr, referiri marea lor majoritate. Se amintesc, astfel, numele întreprinderilor de tractoare și autocamioane din Brașov, „Balanța" din Sibiu, „Mecanica" din Plopeni, dar

nici pe departe aproape de adevăr. Ulterior aveam să aflăm și cauza — modul formal în care se urmărește și apoi se raportează, de către secretarii U.T.C. din secții, evidența întrecerii ute- ciste. Așa se și explică de ce în secția a doua, unde media de vîrstă e sub 22 de ani și unde găsim și cei mai multi tineri muncitori — de ordinul sutelor — ce nu-și realizează normele, nu am putut afla de la secretarul comitetului U.T.C. intermediar și nici de la secretarul unei organizații măcar numele cîtor- va tineri ce se află în această
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la producția20 la sută Ia procentul nu după părerea înclinăm să-i dreptate într-o oarecare măsură. îi propunem să ne interesăm asupra puse în discuție. Ajungem ast-® e • • •
totuși în continuare principalelor aspecte

toată lumea alătură de acest neajuns și ponderea tinerilor în întreprindere. Nu toți au pregătirea necesară și nu toți au o îndemînare bună, mai lipsesc de la program, se plimbă mult prin secții în timpul lucrului — repetă cei mai mulți interlocutori. îl întrebăm de cîteva ori pe Grigore Demetrescu de ce nu găsește de cuviință să Ie spună că lucrurile nu stau chiar așa din moment ce evidența întrecerii uteciste asupra felului în care își îndeplinesc tinerii sarcinile de plan și atribuțiile de serviciu arată cu totul altfel. 80—90 de tineri cu norma neîndeplinită, așa cum rezultă din rapoartele înaintate comitetului municipal U.T.C., constituie, fără îndoială, o mărime ce nu trebuie neglijată, dar ce înseamnă ea la 4 000 de angajați ai întreprinderii pentru ca acest contingent să merite o asemenea a- preciere ? Pînă la Urmă ii înțeleg însă reținerea. în fața statisticilor raportate de către serviciile funcționale ale întreprinderii, care arată că numărul muncitorilor acordanți ce nu-și îndeplinesc normele e de aproape o treime, recunoaște că evidența comitetului U.T.C. nu e

situație. A fost necesar să apelăm la evidențele nominale ale contabilului șef al secției cu privire la calculul retribuției pentru a sta de vorbă cu cițiva tineri ce se află în această situație. Discuțiile purtate cu ei în fața maiștrilor și a secretarilor de organizații au scos la iveală și cauze generale, dar și unele neajunsuri mai puțin cunoscute de cei care în virtutea funcțiilor și răspunderilor pe care le au trebuie să ia măsuri și să acționeze pentru a le înlătura. Unii demonstrau că le lipsesc cuțite de strung, alții că una prevăd desenele tehnice după care execută piesele și alta le cere C.T.C.-ul, că, deși o parte din piese pentru prelucrare se află la forja întreprinderilor, nu sînt aduse la timp de cei care se ocupă de pregătirea fabricației, precum și faptul că lucrările, ca și mașinile, se mai repartizează uneori preferențial etc, etc. Nu punem la îndoială și o oarecare lipsă de experiență a tinerilor în cauză, dar, de aici și pînă Ia a pune totul pe umerii vîrstei tinere, e o distantă mult prea mare. După cum la fel de mare e și distanța între ceea ce pretinde că ar

cunoaște organizația U.T.C. despre membrii săi și adevărata realitate. S-ar putea găsi cineva care să ne reproșeze că, în cazul de față, supunem atenției aspectul funcționăresc al întrecerii, doar faptul că secretarii — de la cel al comitetului U.T.C. pe întreprindere și pină la cei de organizații — nu cunosc numărul tinerilor care nu își îndeplinesc normele. Cum poate pretinde însă cineva că știe cind și cum să acționeze dacă nu cunoaște nici măcar ordinea de mărime a unei stări de lucruri, nemaivorbind de faptul că nu se știe cine sînt cei în cauză și din ce motiv nu își îndeplinesc a- numite obligații de serviciu ? Ca să ceri cuiva — fie el maistru, șef de secție sau director de întreprindere — să îndrepte un neajuns sau să-ți dea un sprijin în acest scop ori să intervii direct într-o situație dată cu mijloace și acțiuni specifice, la în- demîna organizației U.T.C., e necesar Înainte de toate a cunoaște realitatea. Poate pretinde organizația aștepta activă pentru sculele polizor țitele de strung, pentru eliminarea golurilor în aprovizionare — care nu întotdeauna se creează din cauza întreprinderilor colaboratoare — pentru ordinea strictă in desenele tehnice și cîte alte asemenea lucruri aparent mărunte, dar foarte importante, dacă secretarii nu știu de ele, de greutățile acelora pe care îi pierd în cifrele globale ? Evident că nu. De- aceea, considerăm că în această direcție trebuie să facă organizația U.T.C. de la întreprinderea de tractoare și mașini agricole din Craiova un prim pas hotărît. Altfel secretarii organizațiilor de aici se pot prezenta cu generalități și Ia conducerea unei întreprinderi din Bacău sau Cluj-Napoca și efectul va fi același : de asistent în fața unei presupuse situații, în loc de factor de intervenție concretă, eficientă, așa cum îndeamnă și deviza întrecerii noastre uteciste.

Plimbare de toamnă

NICOLAE DRAGOȘ

„RITUALURI INTIME"
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EFICIENȚA
prima cerință pe agenda

învățămîntului politicAu rămas mai puțin de două săptămini pină la deschiderea noului an de învățămint politico- ideologic U.T.C., formă complexă de educare, de formare a tinerei generații in spiritul unor ferme convingeri comuniste revoluționare, convingeri bazate pe înțelegerea profundă a politicii interne și externe a partidului și statului nostru. Cum este și firesc, pentru asigurarea reușitei acestei acțiuni de maximă importanță, în aceste zile care au mai rămas pină la 1 octombrie, organele și organizațiile U.T.C. iși concentrează cu precădere eforturile în vederea realizării cadrului organizatoric optim desfășurării sale în cele mai bune condiții, căutând soluții și modalități adecvate, capabile să asigure o înaltă eficiență acestei activități, o cit mai strînsă legare a sa de condițiile concrete ale fiecărui loc de muncă.La Combinatul de îngrășăminte chimice din Slobozia, această activitate de pregătire a deschiderii noului an de învățămint politico-ideologic a intrat într-o fază decisivă. Și totuși......Nicolae Enache, secretarul comitetului U.T.C. pe combinat, ne spunea, făcînd o scurtă dar necesară retrospectivă, că în anul trecut au existat destul de multe carențe în desfășurarea învățămîntului politico-ideologic, carențe datorate în cea mai mare măsură modului în care au fost aleși și pregătiți propagandiștii, lipsei de experiență a unora dintre aceștia, dar și insuficientei preocupări de care au dat dovadă în această direcție membrii biroului comitetului U.T.C., responsabilul resortului propagandă. „Cei nouă propagandiști din anul trecut — a precizat secretarul comitetului U.T.C. — au fost aleși dintre tinerii cu o pregătire profesională superioară, tocmai pentru a asigura dezbaterilor un conținut și un nivel cît mai ri- ricate. Cu toate acestea, scopurile noastre nu au fost atinse decit într-o măsură redusă și aceasta fie datorită superficialității cu care ei au pregătit materialele (n.n. — ideea pe care s-a „mers" a fost, cu rare excepții, aceea ca propagandistul să pregătească un material-sin- teză pe marginea căruia tinerii urmau să poarte discuții), de cele mai multe ori ei invocînd lipsa de timp datorită unei... suprasolicitări profesionalei? !), fie datorită modului în care erau conduse dezbaterile (propagandistul prezenta materialele, apoi tot el punea întrebări și aceasta pentru a vedea, mai mult, dacă cei din sală au fost măcar atenți la ce s-a citit). Pentru a- cest an, cînd am optat pentru cursul „Politica economică a Partidului Comunist Român. Sarcinile ce revin tineretului in înfăptuirea cincinalului revoluției tehnico-științifice", selecționarea propagandiștilor s-a făcut din rindul tinerilor cu o pregătire politică temeinică, capabili să răspundă din toate punctele de vedere exigențelor pe care le impune o astfel de activitate. Totodată, am mărit numărul de cercuri de la 9 la 13

(acum avem și o organizație mai mult) pentru a ușura munca propagandiștilor de la organizațiile cu un efectiv mai mare de tineri (n.n. — în anul trecut de fapt, au fost încălcate instrucțiunile C.C. al U.T.C., unele cercuri — cum au fost acelea de la „atelierul mecanic" sau „AMA-electro" avind un număr de tineri aproape dublu decit prevedeau acestea). Am întocmit, în același timp, tematicile și graficele de desfășurare a ședințelor de învățămint politic pentru toate organizațiile, fiecare membru al biroului avind să urmărească — conform repartizării stabilite — respectarea lor, ca și modul în care se țin, conținutul, ținuta dezbaterilor".Fără îndoială, măsurile preconizate sînt de natură să conducă la o creștere calitativă a activității politico-ideologice ce se desfășoară în organizația U.T.C. de la C.I.C. Slobozia. Aceasta cu atît mai mult cu cît la capitolul deficiențe din anul trecut mai trebuie adăugat numărul mare de absențe înregistrat (veșnica scuză a greutății întâmpinate la mobilizarea tinerilor n-a lipsit nici de data asta), participarea sporadică, adeseori formală, a tinerilor la discuții. Dealtfel, calificativele obținute de către tineri în urma dezbaterilor finale, așa cum aveam să aflăm de la Elena Bobic, responsabila resortului propagandă în cadrul biroului comitetului U.T.C., în marea lor majoritate de „satisfăcător” și „bine" au fost acordate tocmai pe baza... participării lor (chiar pasive) la ședințele de învățămint politic. Un exemplu elocvent în acest sens îl constituie organizația „atelierul mecanic", unde din 76 de tineri 23 au obținut calificativul „satisfăcător", 43 „bine" și 8 „foarte bine" dar, după cum ne mărturisea — cu o sinceritate pe care am apreciat-o cum se cuvine — Petrica Cerna, propagandista de anul trecut a cercului (printre puținii care au fost reselecțio- nați și în acest an să coordoneze această activitate), ele, aceste calificative, exprimă mai degrabă frecvența la curs decit frecvența luărilor de cuvint, participarea efectivă la dezbateri. Nu căutăm să-i găsim scuze tovarășei Cerna, dar, credem, era firesc să se întâmple așa de vreme ce i s-a încredințat a- ceastă sarcină — deloc ușoară — cînd abia venise în combinat și, după cum ne spunea „nu-i cunoșteam pe toți (tinerii din organizație — n.n.) nici măcar după înfățișare, ce să mai spun după nume", cind deci experiența ei, în ciuda pregătirii pe care o avea, era ca și inexistentă. Faptul că a fost realeasă, însă, ca propagandistă dovedește realele posibilități de care dispune, ca și dorința sa — ne-am format această convingere în timpul discuției pe care am purtat-o — de a dovedi că oricare din cei 69 (acum) tineri din organizația amintită pot obține calificative maxime, și asta nu doar pe baza prezenței la cursuri.Din discuțiile purtate mulți tineri — amintim Tudose Ștefan, Popoiag ghe, Zărnescu Petre —

i-am ales, intenționat, din toate cele trei categorii de... calificative ce au fost acordate, s-a desprins însă și o altă concluzie : atît timp cit temele alese și prezentate se mențin in sfera generalităților — cum s-a întâmplat în anul trecut — atît timp cit ele nu sint ancorate in realitatea imediată în care muncesc și trăiesc tinerii chimiști din Slobozia, posibilitatea de a le stârni interesul, de a-i antrena la discuții rodnice este irosită incă din capul locului. Ni s-a sugerat acest lucru în discuțiile purtate, o facem și noi, la rin- dul nostru, pentru că se pare că, totuși, acest adevăr elementar n-a fost încă înțeles cum trebuie : atît propagandiștii, cît și membrii biroului comitetului U.T.C. trebuie să 6e consulte mai mult cu tinerii, să Ie recepționeze propunerile, și ele sînt pe cît de multe, pe atît de interesante — ne-am convins, privind modul de desfășurare a învățămîntului politic, modalitățile ce se impun a fi folosite pentru a stimula interesul tinerilor, participarea lor la dezbateri. Este, fără îndoială, una din căile, chiar prima cale a reușitei. Experiența anului trecut, din care s-au învățat multe lucruri, dar nu destule, se pare, trebuie să constituie un argument în plus pentru afirmația de mai înainte. Rămine însă ca această experiență să fie pusă în aplicare, și aceasta acum, înainte de începerea noului an de învăță- mint.

cu mai aici pe Gheor- 
pe care

de aici, se pot membrii săi la o poziție din partea secretarilor asigurarea tinerilor cu necesare, măcar cu un la care să-și ascută cu-

NICOLAE COȘOVEANU

TV
MARȚI, ÎS SEPTEMBRIE

PROGRAMUL I
9,00 Teleșcoală. 10,oo Antologia 

filmului pentru copil șl tineret : 
Anii de aur al comediei. 10,50 în 
alb și negru : „Karlno" (ti). 11,40 
Telex; 11,45 închiderea progra
mului. 16,00 Telex. 16,05 Teleșcoa
lă : Școli și profesii. 16,35 Curs 
de limbă engleză. 17,05 La volan 
— emisiune pentru conducătorii 
auto. 17,20 Moștenire pentru vii
tor : Șt. O. Ioslf. 18,05 Dragu-mi-i 
la veselie — melodii populare. 
18,30 Lecții TV pentru lucrătorii 
din agricultură. 19,00 Tribuna TV: 
Ciclul „Confruntări ideologice în 
lumea contemporană. Curentul 
„neo“. 19,20 1001 de seri. 19,30 Te
lejurnal. 19,50 Ancheta TV : For
ța opiniei publice și moralitatea 
publică. 20,30 Seară de teatru : 
„Constructorul Solness" de Hen
rik Ibsen. Premieră TV. 22,20 Te
lejurnal. 22,30 închiderea progra
mului.

PROGRAMUL H
19,50 Film serial pentru copil : 

„Cărțile junglei" — episodul 4. 
20,15 Viața economică. 20,45 Pu
blicitate. 20,50 Seară camerală. 
21,45 Telex. 31,50 Inscripții pe ce
luloid: Comunicațiile și viitorul. 
22,20 închiderea programului.

Teatrul de Operetă : VOIEVO
DUL ȚIGANILOR — ora 19,30; 
Teatrul Național (Sala Mică) : 
GENEROASA FUNDAȚIE — ora 
19,30; (Sala Atelier) : FATA 
DIN ANDROS — ora 20 : 
Teatrul „Lucia Sturdza Bu- 
landra" (Schitu Măgureanu) : 
UNDEVA. O LUMINA — ora 
19,30); (Sala Studio) : ALIBI — 
ora 19,30 ; Teatrul „C.I. Nottara" 
(Sala Magheru) : FAMILIA TOT 
— ora 19,30; (Sala Studio): CON
VERSAȚIE DESPRE DL. VON 
GOETHE — ora 19; Teatrul de 
Comedie : N-AM TIMP — ora 
19,30; Teatrul „Ion Creangă" : 
RECREAȚIA MARE — ora 17; 
Teatrul „C. Tănase" (Sala Sa
voy) : REVISTA ÎN LUNA DE 
MIERE — ora 19,30; Teatrul „Ion 
Vasilescu" : POVESTE DE IUBI
RE — ora 19,30; Teatrul Mic : 
UNCHIUL VANIA — ora 19,30 ; 
Teatrul Giulești (Sala Majestic): 
GOANA — ora 19,30; Ansamblul 
„Rapsodia Română" : BUN VE
NIT LA RAPSODIA — ora 18,30.

CONCURSUL 
GRUPELOR SANITARELuni, în Capitală, s-a încheiat faza republicană a concursului grupelor sanitare, formațiuni voluntare ale Crucii Roșii din țara noastră, manifes-' tare mareînd deschiderea „Săptămînii Crucii Roșii".Timp de 2 zile, 40 de grupe sanitare, însumind 720 echipiere, s-au întrecut într-o pasionantă competiție care a demonstrat înalta pregătire teoretică și practică a concurentelor în acordarea primului ajutor.Juriul a acordat premii grupelor sanitare din județele Bacău, Timiș, Sălaj și Prahova, precum și 12 mențiuni.

Am participat (alături de sute de tineri bucureșteni aflați după cîteva zile de muncă, în întreprinderi. școli sau facultăți), la Ecran și Tehnic-club, la două seri de sfîrșit de săptămînă care au constituit, pentru toți cei prezenți, prilejuri de reală, tinerească destindere. Aflu argumente ale acestei afirmații în lapidarele însemnări așternute pe bloc-notes.© Simbătă, 16 septembrie. Ora 16,30 este mom'entul de începere a unui spectacol dedicat încheierii fazei pe sector a „Daciadei". Ascultăm apoi versuri aparținînd poeților din tinără generație, expresiv recitate de elevele Sorina Miloșanu și Valentina Poșa, membre ale cercului dramatic al clubului, muzică folk în interpretarea lui Cezar Astur și Marilena Chelaru (dialogul poeziei de intensă vibrație afectivă cu muzica de calitate nu este, m-au încredințat tinerii spectatori, o premieră pentru cei ce frecventează clubul, ci, dimpotrivă, marchează o constantă), un moment folcloric oferit de ansamblul UREMOAS, pentru ca, odată cu primele acorduri ale unei antrenante melodii interpretate de formația de muzică ușoară a clubului — Grup 120 — sa înceapă Carnavalul „Daciadei". Sala e plină. Tinerii dansează, iar momentele vesele realizate de Răzvan Matei și Va- sile Grasu sporesc buna dispoziție. Părăsim citeva momente sala pentru a discuta cu Nelu Stângă, muncitor la I.C.T.B., iubitor de poezie, care ar dori ca poeții tineri să fie cit mai des oaspeții clubului. „îi așteptăm în mijlocul nostru pe toți acei poeți care simt că noi, tinerii,
Genericul Educația cultural- artistică a tineretului — un proces continuu la cotele cerințelor actuale sintetizează întregul conținut al activităților culturale organizate în după-amiaza zilei de 16 septembrie la Casa de cultură a sindicatelor din Buzău. La dezbaterea ce s-a desfășurat în sala cu vitralii au fost pre- zenți peste 150 de tineri. Mulți dintre ei, membri ai activelor U.T.C. din întreprinderile industriale, instituții și școli. Constantin Dima, activist al comitetului municipal al U.T.C., ne explică: „Activitatea desfășurată U.T.C. din orașul nostru in colaborare cu alți factori implicați în procesul formării personalității tinerilor are loc pe multiple coordonate. Vizăm varietatea acțiunilor însă urmărim in același timp și caracterul lor de sistem. Chip de a spune că nu organizăm nimic gratuit sau formal. Dorim ca toate acțiunile să aibă

cultural-educattvăde organizația

Ca în precedentele volume, nota specifică a poeziei lui Nicolae Dragoș se precizează și in Ritualuri intime (Ed. Cartea Românească) îndeosebi în piesele ale căror structuri se încadrează perfect in formula adoptată ca titlu al culegerii. Inerentă modului metaforic, imprecizia acestei definiții e compensată de emergența conotativă. Poeticul se înfăptuiește, în versurile lui Nicolae Dragoș, mai ales pe calea unui intimism muzical, ritualic. Aceasta este „atitudinea lirică" prin care, melancolic sau jubilant, solemn sau sprințar, autorul ce debuta acum zece ani cu Moartea calului troian și care între timp a mai publicat alte cinci cărți de poeme se diferențiază de confrați luîndu-și în posesie natura proprie.Distribuite în trei cicluri, poeziile incluse în volumul de curînd apărut sint, grosso modo, confesii, confidențe și să le zicem așa, desene („siluete"), altfel spus : poezii de atitudine (civică, morală), de autoscrutare și reflecție, poezii de inspirație intimă (în special erotică) și poezii în care predomină picturalul. Ritualitatea proiectată pe un fond muzical de tonalitate interiorizantă, acesta este „stilul" celor aflate pe primul loc în ordinea calității lirice. Autorul Ritualurilor intime izbutește, nu o dată, să facă meditația vibrantă, fie că articulează frazele la modul sentențios, gnomic („Sub ochi apune soarele tăcut / și sîngele se-mpurpură și tace / vine un timp... cobori dinspre trecut / la vadul fără țărmi, vi- sînd a pace..."), fie că apelează Ia tonalități calde, tînguitor-ele-

giace, cu inflexii blagiene („vai, ce călătorie fără preț / — un fel de nestemată din văzduhuri — / am petrecut-o-n veacul ce-1 vedeți / promisă unor ncgîndite ruguri”; „Pune tâmpla cit mai sus / către stele, să le vadă ; / dacă-n ceruri stele nu-s, / sînt in noi, tinjind a pradă") sau mobilizează semnifi- canți din universul poeziei populare („Voi chema pe rînd la judecată / florile și rîurile lumii...", „martori voi chema apoi
să-mi fie / păsările fără de hotare...".Neoromantică, sensibilitatea poetului se comunică, uneori, cu fericite efecte prin instrumente ale liricii simboliste, nu fără a-și apropia și anumite motive dintre cele deosebit de îndrăgite de către hierofanții simbolismului. Frecvent este utilizat rondelul: ,»Dîn departe vine gravul călător, / vine pe un roib muiat în spume, / abur greu pe trup de nor, / fără-a ști nici cînd, nici cum e / / parcă-i vis și parcă-i dor / fără chip și fără nume, / cind pe roibul numai spume / vine din departe gravul călător"). Cu superioară virtuozitate sînt puse în funcție (mai cu seamă în ciclul Intime) aparatele (perfecționate, și acestea, de către simboliști) ale romanței, liedului, „litaniei" și cantilenei, prin excelență in măsură de a concura la crearea unei atmosfere sufletești de intimitate suav-melancoiică.Versurile au melodicități în-

văluitoare de armonică veche, de muzicuță și caterincă : „Ce trist e-n sărbători in Cișmigiu, / acele vechi dumineci fără nori / în care nu mai știu de te mai știu, / cind din albume pare c& scobori". Cu mijloace intenționat ușor desuete (adecvate, tocmai, specificului „ritualurilor" se realizează o poezie a amintirii, a dureros de dulcilor clipe ce nu se mai întorc, a rememorării iubirilor defuncte (reale sau numai posibile) : „Cum urcă-n lungul vremii amintirea, / cum se coboară umbrele-n oglinzi...”; „Visam cîndva, în treacăt — vis nebun ? — / să fii nisipul veșnicei clepsidre...", „Ce singur și ce liniștit veneam / cu trenul prin cîmpia nesfîrșită, / pindind cum curg culorile spre geam, / cum rîu-n depărtare se agită... / / ...și-am coborit, pierzîndu-mă-n ctmpic, / fără ca ca să vadă și să știe.Printre erotice, elegiace, majoritatea, se găsesc și cîteva „creioane", mult prea săltărețe, ghidușe, în maniera „copilăreștilor" argheziene, L-am reținut pe cel din Scrisoare, care e un desen grațios.Virtuți picturale și anume de tip pillatian, posedă bucățile grupate sub genericul Siluete, în care avem o poezie a roadelor și a paradisiacului floral, strugurii fiind văzuți ca lacrimi ro" tunde ale luminii, Încremenite, iar păpădiile ca „niște nasturi aurii, cusuți / pe bluza verde a livezii".Ritualuri intime e, poate, cel mai izbutit volum al lui Nicolae Dragoș.
DUMITRU MICU

reprezentăm, în primul rînd, publicul pentru care scriu ei“. Revin în sală Ia auzul unor ropote de aplauze ce întâmpină intrarea în scenă a brigăzii artistice „Reflector" a clubului. Programul său impresionează plăcut prin umor de bună calitate și incisivitate critică, demonstrată la obiect, cu țintă precisă. Dansul continuă. Este ora 22 și sala

de Georgeta Cileig (muncitoare la Danubiana), Ion Zamfirescu (muncitor la I.M.G.B.), Florin Schipoancă (muncitor la C.F.R.) și Dinu Dumitru (laborant). Celor aproape 500 de tineri pre- zenți aici 11 se oferă, de către formația de muzică ușoară Orizont a clubului și de către brigada artistică de la I.M.G.B., posibilitatea de a petrece o sea-
BUCUREȘTI ARTELE

cîndva activă, e marcată de un hiatus ce nu ar trebui prelungit. Aceste opinii, ca și multe altele privind îmbogățirea și diversificarea programelor artistice realizate de tineri și adresîndu-se tinerilor, vor putea contribui, odată cu traducerea lor în viață, la un spor calitativ al serilor distractive — organizate cu regularitate la Tehnic-club.Consemnînd elogios efortul organizatorilor, se impune însă a le recomanda o mai atentă sondare a opiniilor formulate de tineri și o sporită solicitudine in introducerea, în cadrul programelor organizate, a acțiunilor sugerate de ei, ceea ce ya con- tribai.'la sporirea substanțială a eficientei educaționale a manifestărilor............ ______________________menite să vină în întâmpinarea dorinței de destindere, prin forme variate și bogate in conținut, a tinerilor.
__‘ cultUral-distrâctive

clubului se golește încetul cu încetul. Georgeta Petrișor, muncitoare la I.M.E.B., după ce apreciază programul serii, bogat și variat, ne spune că clubul ar numele zitează plus de oaspeții cunoaștem cineclubului de aici".siguri că Ecran-clubul, ce și-a sărbătorit chiar in acest septembrie 20 de ani de activitate, nu va întirzia să dea curs acestor sugestii.

ne spune că „Ecran- trebui să-și onoreze oferind tinerilor ce-1 vi- pelicule valoroase. în aceasta, am dori și noi, obișnuiți ai clubului, să mai bine realizările Sintem
® Seara de duminică — seară distractivă pentru tineret — a debutat la Tehnic-club cu poezie și muzică, interpretate cu talent

ră plăcută, în cadrul căreia dansul și veselia fac casă bună cu poezia autentică și cu muzica tinără. loan Ghcrasim, proaspăt absolvent al liceului seral, muncitor la I.M.G.B. și mare admirator al muzicii folii ne mărturisește că ar dori ca Ia realizarea acestor seri pentru tineret să-și dea concursul, ca invitați, și cițiva dintre cei mai apre- ciați interpreți de muzică tinără preferințele interlocutorului nostru îndreptîndu-se către Nicu Alifantis, Benedict Popescu și Vali Sterian —, iar Ionel Mălai- mare, muncitor la „Automatica", ar dori ca versurile reprezentative pentru tinără generație de poeți să-și găsească interpreți în rindurile tinerilor actori, a căror colaborare cu Tehnic-clubul,

DAN MUCENICP.S. Am fi dorit să consemnăm și modul in care iși petrec timpul liber, la clubul unității lor, tinerii de la întreprinderea „Republica". Din păcate, în seara de duminică, 17 septembrie, clubul era închis, iar la avizier am putut citi că simbăta se organizează seri de dans între orele 18—21. Exprimîndu-ne nedumerirea cu privire la acest program, mult sub posibilități, secretarul comitetului U.T.C. al întreprinderii ne-a informat că in serile de duminică nu se deschide clubul decit atunci cind sînt acțiuni (!). Firesc să se în- timple așa, dar cine să le organizeze ? Vom căuta răspunsul duminica viitoare.
un efect durabil în mintea șl în sufletul tinerilor, ca toate să fie circumscrise orizontului entuziast și polivalent al tinereții".M-am convins rapid de exactitatea acestei afirmații. Si după activitățile organizate aici la finele săptămînii se poate conchi-

ln prezenta unui numeros grup de tineri aveau loc un recital din poezia clasică românească și o dezbatere a pasionaților fi- lateliei. Așadar, o casă de cultură în care beneficiarii și organizatorii acțiunilor inițiate sint in primul rînd tinerii. în pauze
BUZĂU ORIZONT I

TINERESC, DAR ȘI INERȚII
NEJUSTIFICATE

LAURENȚIU OLAN

(Urmare din vag. I)

L

sentimentele că echipa intre 18—23 întregi să doua zi un Ștefan Adamache și Victor Nica, doi virtuozi ai muzicii tinere
Foto ! ILEANA DIMA

O imagine care grăiește de la sine. Un club în care sim- băta seara nu se intimplă nimic

aude muzică

unele dintre pavelele străzii; dar pentru mine rămin aceiași adolscenți minunați.Pentru că de la el eu nu mai pot ști ce înseamnă decit adevărata prietenie, totul in lumea asta va ajunge la mine trecind prin amintirile rămase odată cu ei in uzină.Și-mi va fi imposibil să-i pot uita pe nea’ Valerică de la control, omul cu ochelari despre care niciodată nu știai cum te privește și te lovea cu cozorocul de la șapcă nu atunci cind stricai o piesă, ci, dimpotrivă, în momentul în care tocmai lucrai fără reproș, sau pe nea’ Vilcu, acum in pragul pensionării.Pe vremea aceea, acum un deceniu, proaspeți absolvenți ai școlii profesionale, obiș- nuiam să ne manifestăm dragostea „bărbătește”; și-acum mi-i amintesc pe Cotigă, fostul coleg, umblind intr-un picior prin secție după ce ne „luptaserăm” in colțul acela de la Ascuțitorie.Dar, parcă pot auzi vreo-

acela care a răsturnat noțiune de ris și de ve- Și la celălalt pol, nea* căruia i-am purtat o frică în anii uceniciei mare dragoste după

POEMUL MAȘTERII MELEdată vorbindu-se despre Valea Prahovei fără să știu că acolo nea’ Onoiu face gălăgie „cît toate mașinile din secție", dar iubindu-i pe tineri ca pe copiii săi, ajutân- du-i oricind și Ia orice. Și dacă-1 aud pe nea’ Onoiu, trebuie să-1 aud și pe rivalul său întru gălăgie, nea’ Mi- trică, orice selie. Titi, mare și oaceea.Inii pare rău că nu pot scrie despre fiecare, dar sînt atât de împărțit fiecăruia, că inima mea, cînd devine întreagă, aduce cu o singură bătaie toate urările lor in clipa în care, după trei ani de încercări zadarnice am reușit să intru la facultate. Au fost atît de aproape de mine incit cu fiecare eșec găseam In ei forța și încrederea de a relua totul de la capăt. Dacă ar fi doar atât. Dar pc atunci lucram in colectiv cu Gil și Stelică, doi băieți

cărora tot ce voi face eu va aparține în bună măsură și lor.Acolo, la Ascuțitorie am cunoscut pe deplin sentimentul total al prieteniei adevărate și de neuitat.Ceea ce rămine însă, dincolo de toate mele, este faptul noastră de tineri ani stătea nopți termine pentru a lot de piese fără de care altă secție n-ar fi putut lucra. Iar dimineața in zori, așteptând trenul spre Comarnic, rîdeam de păsările sculate cu noaptea-n cap și împărțeam plinea caldă și jumătate adormită.I-am părăsit pe acești băieți ca pe o parte a ființei mele care ți-i smulsă împotriva voinței tale, dar pe care a o mai păstra îți este imposibil. Voi păstra pentru totdeauna, din muntele lor de noblețe, fișia lungă a prieteniei fiindcă el m-au învățat că nici măcar în mine insumi nu pot trăi fără prieteni.

de că și această casă de cultură este una a tineretului. Iată, recapitulate succint, manifestările. în afară de dezbaterea amintită, în sala mică se desfășura spectacolul de poezie și muzică Spună lumii large steaguri tricolore, unde și-au dat concursul membrii cenaclurilor literar-artistice „Ateneu" și „Ci- vitas". în rotonda de afară evoluat formațiileușoară ale casei de cultură și întreprinderii de contactoare, iar sus, în sala 21 și la bibliotecă,

stăm de vorbă cu cîțiva dintre ei. Ion Bogza, strungar la întreprinderea de utilaj tehnologic ne mărturisește : „Majoritatea acțiunilor ce se organizează aici sint atractive și pe placul tinerilor. îmbinarea unor dezbateri cu muzica și dansul are ca finalitate atragerea unui mare grup de tineri. Pe viitor aș dori ca aceste seri ale noastre să se permanentizeze și de asemenea cred că ar fi destul de nimerit ca pe agenda acțiunilor să figureze și dezbateri referitoare la

conduita morală a tinerilor cu exemple din viața unor organizații U.T.C.".„Nu trebuie să lipsească de Ia serile noastre nici eroii tineri continuă Viorel Frîncu, de la întreprinderea Metalurgica. Da, eroii. Prezentarea tinerilor cu rezultate de excepție în activitatea productivă ar contribui nu atât Ia cunoașterea lor dt la mobilizarea celorlalți".Și pentru că orchestra atacă un dans ritmic modern de la care, firește, nu-i putem reține nici pe interlocutorii noștri, ne retragem îndreptîndu-ne către Clubul zonei industriale.• întunericul și paznicul la poarta nr. 3. Un posibil neric ? De necrezut poate, așa stau lucrurile. Clubul se afla în beznă totală. Ne întreținem cu paznicul de la poarta nr. 3 a întreprinderii de sîrmă. „De vreo lună n-am mai văzut aici altceva decit film. Și ăsta ca vai de capul lui. E programat la o oră anume și începe cind vrea operatorul". Lăsăm paznicul in treburile lui și notăm firmele întreprinderilor din apropiere — I.S.P.S., I.U.T., Textila. Colectivele de tineri din aceste puternice unități economice sint înscrise in Festivalul național „Cîntarea României" cu numeroase formații. Ce fac, unde sint, cum sînt folosite ? O întrebare la care a încercat să răspundă maistrul Aurelian Rusu, ofițer de serviciu in seara zilei de 16 septembrie la I.S.P.S. Oricum un răspuns fără acoperire. Filmăm clubul cu ușile închise și un afiș prin care tinerii sînt informați că Școala populară de artă organizează un concurs. Pe colțul din dreapta sus o însemnare : „Adrian, repetiția se amină pentru luni”. Ora nu se mai distingea pentru că pasta din pix se terminase. Sperăm totuși ca factorii educaționali să găsească suficientă cerneală pentru un răspuns rezonabil.

da ge- dar

• Clubul G n-a mai avut în seara zilei de 16 septembrie sediu. Membrii lui au fost prezenți in căminul de nefamiliști al întreprinderii de geamuri unde au susținut in fața tinerilor momentul de poezie patriotică „România eternă". Ion Nistor, locatar al căminului, ne mărturisește că organizarea in mijlocul uteciștilor a unor asemenea acțiuni contribuie efectiv la lărgirea orizontului de cultură la educarea patriotică a tineretului.
D. I. DINCA
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MARȚI 19 SEPTEMBRIE 1978„SClNTEIA TINERETULUI" pag. 3TELEGRAMETovarășul NICOLAE CEAUȘESCU, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, a primit din partea tovarășului TODOR JIVKOV, prim secretar al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria, următoarea telegramă :Șurvolind teritoriul Republicii Socialiste România, îmi este deosebit de plăcut să vă transmit dumneavoastră un cordial salut tovărășesc și cele mai bune urări de fericire personală și de progres continuu pentru poporul frate român.Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE CEAUȘESCU, a adresat Maiestății Sale Imperiale, MOHAMMAD REZA PAHLAVI ARYAMEHR, Șahinșabul Iranului, următoarea telegramă :Profund mișcat de pierderile de vieți omenești și bunuri materiale cauzate de cutremurul distrugător din provincia Khorassan, doresc să vă exprim sentimentele mele de sinceră compasiune și să transmit prin Maiestatea Voastră condoleanțe familiilor greu încercate în aceste tragice împrejurări.

Vizita secretarului federal 
pentru afacerile externe al R-S. F. IugoslaviaLa invitația ministrului afacerilor externe al Republicii Socialiste România, Ștefan Andrei, secretarul federal pentru afacerile externe al Republicii Socialiste Federative Iugoslavia, losip Vrhoveț, a făcut o vizită prietenească de lucru în țara noastră in zilele de 17 și 18 septembrie 1978.In timpul vizitei, miniștrii a- facerilor externe ai celor două țări vecine și prietene au e- fectuat un larg schimb de păreri cu privire la colaborarea dintre Republica Socialistă România și Republica Socialistă Federativă Iugoslavia precum și în legătură cu unele probleme internaționale majore actuale.Miniștrii afacerilor externe ai Republicii Socialiste România și

Republicii Socialiste Federative Iugoslavia și-au exprimat satisfacția față de rezultatele convorbirilor ce au avut loc și colaborarea statornicită între cele două ministere și au subliniat utilitatea continuării schimburilor de păreri, in toate problemele de interes reciproc.
★Luni după-amiază, losip Vrhoveț, secretarul federal pentru afacerile externe al Republicii Socialiste Federative Iugoslavia, a părăsit Capitala.Pe , aeroportul Otopeni, oaspetele a fost salutat de Ștefan Andrei. Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe, de funcționari din M A.E.A fost prezent Trifun Niko- lici, ambasadorul R.S.F. Iugoslavia la București.

Primire la Consiliul de MiniștriLa 18 septembrie tovarășu' Janos Fazekas, viceprim-minis- tru al guvernului, ministrul comerțului interior, a primit pe ministrul comerțului și aprovizionării al R. D. Germane,
Gerhard Briksa, care se află în țara noastră la odihnă.Cu acest prilej au fost discutate probleme privind dezvoltarea colaborării și a schimburilor de bunuri de consum dintre ministerele de comerț interior din cele două țări.

Luni după-amiază, tovarășul Cornel Burtică, viceprim-mi- nistru a| guvernului, ministrul comerțului exterior și cooperării economice internaționale, a primit pe Upadit Pachariyangkun, ministrul afacerilor externe al Tailandei, Care se află intr-o vizită oficială în țara noastră.în timpul întrevederii au fost abordate probleme privind dezvoltarea colaborării economice și‘a “schimburilor comerciale româno-tailăndeze.în aceeași zi, tovarășul Cornel Burtică și Upadit Pachariyangkun au semnat Acordul comercial între Guvernul Republicii Socialiste România și Guvernul Regatului Tailanda.La întrevedere și la semnare a fost de față Vaikundha Sam- ruatruamphol, ambasadorul Tailandei la București.
★Ministrul afacerilor externe al Republicii Socialiste România, Stefan Andrei, a oferit un dineu in onoarea oaspetelui tailandez.

Comerț și Industrie a Republicii Socialiste România, de alte persoane oficiale.La invitația Tribunalului Suprem al Republicii Socialiste România, luni după-amiază a sosit in Capitală o delegație a Tribunalului Suprem al Republicii Democrate Germane, condusă de dr. Heinrich Toeplitz, președintele tribunalului, care face o vizită in'țară noastră.Pe aeroportul Otopeni, oaspeții au fost întimpinați de Justin Grigoraș, președintele Tribunalului Suprem al Republicii Socialiste România, de alte persoane oficiale.Au fost de față dr. Siegfried Bock, ambasadorul R. D. Germane la București și membri ai ambasadei.'

Primele cantități 

de cauciuc poliizoprenic 

realizat pe platforma 

industrială 

a petrochimiei din Brazi 

Telegramă adresată 
tovarășului 

Nicolae CeaușescuPe platforma industrială a petrochimiei din Brazi, au fost obținute primele cantități de cauciuc poliizoprenic realizat în noua capacitate construită aici.în telegrama adresată cu acest prilej tovarășului NICOLAE CEAUȘESCU, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste Roniânia, de colectivul de oameni ai muncii de pe această platformă, se spune : întregul complex de instalații pentru fabricarea cauciucului pol'iizopre- nic de la Brazi constituie o strălucită materializare a activității de cercetare românească, desfășurată în cadrul Institutului central de chimie, sub conducerea competentă, energică și responsabilă a tovarășei academician doctor inginer Elena Ceaușescu. Proiectarea și instalarea noii fabrici este, de asemenea. rodul activității întreprinderilor românești de specialitate.Cu profundă recunoștință pentru neabătuta grijă pe care o purtați destinelor poporului nostru, ne angajăm în aceste momente de mare bucurie pentru noi, să aducem o nouă contribuție la înfăptuirea sarcinilor trasate de Congresul al XI-lea și Conferința Națională ale partidului, acționind energic și consecvent pentru a atinge în noile instalații nivelul parametrilor proiectați în cel mai scurt timp, precum și pentru a realiza cauciuc românesc de cea mai bună calitate, care să facă față cerințelor economiei noastre și exigențelor schimbului contemporan de valori materiale, să confirme și să întărească prestigiul produselor românești pe piața internațională.
FESTIVALUL FILMULUI 

DOCUMENTAR 
VALEA JIULUI 78Luni, la Petroșani, s-a deschis Festivalul filmului documentar „Valea Jiului — ’78“. Festivalul a fost inaugurat cu filmul „O viață închinată fericirii poporului" — omagiu cinematografic dedicat tovarășului Nicolae Ceaușescu. în zilele următoare. Ia cinematografele din Petroșani, Lupeni, Vulcan, Petrila și I.onea sint programate cicluri de filme consacrate realizărilor României socialiste, unor pagini clasice din literatura românească. Realizatorii filmelor vor dezbate împreună cu minerii din Valea Jiului problematica majoră a peliculelor vizionate.

Elevi și studenți din întreaga țară

In marele amfiteatru
AL OGOARELOR

(Urmare din pag. I) x precizează asistenta Liliana Liciu.— în cel mult zece zile eu cred că terminăm de recoltat întreaga suprafață — continuă Ro- dica Chirilă, cadru didactic la Facultatea de agronomie. Ne aflăm în Întrecere cu celelalte grupuri de studenți care lucrează Ia Ostrov și Băneasa. Rezultatele de pină acum nu ne așază în coada acestei întreceri. Cred că ne vom menține locul de frunte.Luni pină la ora prînzulu'i, cinci cupluri de remorci și un autocamion transportaseră deja porumbul în bază. Posibilități ca recordul stabilit în ziua de sim- bătă, de 14 cupluri de remorci, existau. O confirmă statistica pe care ne-o face economistul stagiar Marian Tița, dar mai ales ritmul de lucru imprimat de e- chipele conduse de studenții Ion Condruț, Emil Timofte, Ion Condrache, Florea Rădoi, ca și de colegii lor mai mari, care aici își pregătesc lucrarea de diplomă : Ion Ciocirdel, fitratenia Sauciuc, Constantin Gheorghe.
If» f'-' ' v

— Dacă terminăm recoltatul mai repede, iar eu cred că-1 vom termina, spune Elena Sili, asistentă la fiziologie vegetală, începem transportul și munca la baza de recepție. Băieții sînt hotăriți să facă din activitatea lor de acum o primă probă a viitoarei lor profesii.
NOTE MAXIME IN CATALOGUL 

MUNCII PATRIOTICEFerma nr. 9 Măriuța a întreprinderii de prelucrare și industrializare a legumelor și fructelor Oltenița. Multele sacoșe cu mincare așezate lingă drumul ce duce spre Drăgoiești — un indiciu că în cimp se lucrează masiv. Planul de producție de la I.P.I.L.F. solicită cantități suplimentare de materii prime. Cei care o procură — elevii din Gcstile, Drăgoiești, Bclciugatele, Mihăilești ș.a. La Măriuța, cele 30 de hectare cu tomate cunosc animația copiilor intrați în clasele V, VI, VII din acest an. Cei din clasele a VIII-a vor începe peste cîteva zile recoltatul porumbului, așa cum. cei din clasele V—VII vor pleca peste 10

I.A.S. Afumați, ferma unde vor depănușa po- cules. Pînă atunci, Olte-zile la Cojești, rumbul nița primește zilnic de la elevii din ferma Măriuța cite 25—30 tone tomate. Tot ei le sortează și le încarcă în autocamioane.— Avem deja o bună experiență în munca cimpului, ne explică profesorul Marin Ma- lischi. Anul trecut elevii au prestat la această fermă lucrări in valoare de peste 30 000 lei. în acest an suma va fi, cred, mult mai mare. Dealtfel, campania de recoltare a tomatelor a început cu mult înainte de deschiderea cursurilor școlare. După ce la Afumați terminăm depănușatul porumbului, mai trecem o dată prin solele cu tomate.Profesorul ne explică, elevii confirmă. Toma Preda, Mirela lonescu, Elena Dinei. Mariana Mihai, Mihaela Simion, Radu Ștefan, iată doar cițiva elevi din cei care confirmă prin fapte cele auzite și constatate de noi. La o toamnă atit de bogată, roadele muncii elevilor sint pe măsura ei.

Culesul, sortatul și încărcatul tomatelor de la ferma Măriuța a I.P.I.L.F. Oltenița le fac integral elevii 
din localitățile învecinate

Un proces de învățămînt 
la cotele cele mai înalte

Pe cîțiva quadrați
• Studenții și elevii navetiști care au domiciliul la distanța de pină la 75 km (și nu beneficiază de cazare in cămin, internat, gazdă) pot solicita abonamente C.F.R., pe baza buletinului de identitate și adresă din partea unității de învă- țămint, în fiecare zi, între orele 7—20. Abonamentele sint valabile de la una la trei luni, incepind cu ziua dorită.• în Orașul Pincota (Arad) și-a deschis porțile noul club al tineretului. Dispune de o sală de audiții muzicale, jocuri tic șah, remy, biliard, salon de dans. Decorațiunile interioare sînt realizate cu multă originalitate și bun gust.• Utcciștii județului Galați au realizat in proporție de 165 Ia sută planul anual la colectarea metalelor vechi, predind in plus 1 600 tone.• Se apropie momentul intrării in funcțiune a primelor capacități Ia Combinatul siderurgic Călărași. Primele echipe de tineri montori, conduse de inginerul Nicolae Șchiopu, au acum de lucru de dimineața pină Ia ora telejurnalului de noapte.• Tinerii pescari din punctele „Costinești" și „2 Mai" nu vor uita întilnirea cu fostul lor tovarăș de muncă luliu Haidu. A fost o emoționantă evocare a activității pe Șantierul do muncă patriotică de la Bumbești—Livezeni, cind a condus cea mai bună echipă de mineri.• La restaurantul „Dobrogeana" din comuna Limanu (Con- ■ stanța) prețurile variază de la ospătar la ospătar. Același sort de vin este oferit la prețuri variind între 18.50 lei și 23,50 lei. sticla cu bere intre 4,75 lei și 6 lei, iar cea de pepsi intre 3,50 și 4,50 lei.® în comuna Domnești—Argeș, a început construcția primului bloc cu 20 apartamente.• La unitățile spitalicești din Sf. Gheorghe, Tg. Secuiesc. Covasna și Baraolt se organizează cursuri de surori de Cruce Roșie pentru tinere intre 19—30 ani.® O hală alimentară (1 500 m.p.) se află in construcție la Piatra Neamț. Aici vor fi desfăcute produsele întreprinderii de legume și fructe, „Avicola" și I.A.S.• In întrecerea socialistă pe acest an intre unitățile I.C.R.A.L. din Capitală, locul I revine, pe primul semestru, l.C.R.A.L. Giulești cu 265 puncte. Diferența față de celelalte clasate (îndeosebi „Pajura" și „Herăstrău", cu 91 și, respectiv, 18 p) vorbește de la sine despre calitatea muncii in cadrul acestor unități.
2 050 TEZAURE DE ARTĂ

In timp ce efec
tua săpături intr-o 
grădină, țăranul co
operator Gheorghe 
Nistor, din Rădeni- 
Neamț, a descope
rit un tezaur de 
artă tracică de ex
cepțională însem
nătate. Arheologii 
muzeului din Piatra 
Neamț apreciază că

cele trei vase tra
cice, conținînd 940 
grame de aur, au 
fost realizate in se
colele IX—VIII
i.e.n. și au aparți
nut șefilor adminis- 
trativo-m Uitări ai 
unor puternice și 
înfloritoare triburi 
tracice.

Tezaurul tracic 
din aur de la Ră- 
deni-Neamț este 
singurul de acest fel 
din țară, descope
rirea lui permițind 
stabilirea unor noi 
concluzii cu privire 
la arta strămoșilor 
noștri traci.

Foto-album

Tovarășul Mihai Dalea. membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., vicepreședinte al Consiliului Național al Frontului Unității Socialiste, s-a în— tilnit, luni, cu delegația Mișcării Democratice Portugheze, condusă de Blasco Hugo Fernandes, membru al Biroului Comisiei naționale, care face o vizită în țara noastră la invitația Consiliului Național al F.U.S.Cu acest prilej, s-a realizat o Informare reciprocă privind preocupările actuale ale Frontului Unității Socialiste și respectiv Mișcarea Democratică Portugheză, au fost abordate aspecte ale întăririi în continuare a colaborării dintre cele două organisme politice, in spiritul prieteniei care leagă popoarele român și portughez, in interesul securității, cooperării și păcii pe continentul european și in întreaga lume.întilnirea a decurs într-o atmosferă prietenească, cordială.

între ministrul industriei construcțiilor de mașini al Republicii Socialiste România, loan Avram și ministrul construcțiilor de mașini al Republicii Populare Bulgaria, Toncio Cia- kirov, a avut loc la Craiova șl Reșița o întîlnire de lucru privind cooperarea în domeniul industriei construcțiilor de mașini.Cu acest prilej, au fost examinate și convenite programul de cooperare privind participarea industriilor construcțiilor de mașini din cele două țări la realizarea Complexului hidrotehnic Turnu Măgurele-Nicopo- le, măsurile necesare pentru punerea în funcțiune a unităților intreprinderii comune de construcții de mașini și utilaje grele Glurgiu-Ruse, pentru dezvoltarea cooperării în producția de utilaj minier, auto, mașini și utilaje pentru industria alimentară și în alte domenii de interes reciproc.La convorbiri a luat parte Petăr Danailov, ambasadorul R. P. Bulgaria la București.

CONSFĂTUIREîntre 13 șl 18 septembrie a.c., Universitatea din Galați a găzduit o consfătuire privind perfecționarea construcției uneltelor și a tehnicii de pescuit, la care au participat specialiști din institute de cercetări și întreprinderi productive de profil din R.P. Bulgaria, R.D. Germană, U.R.S.S. și din țara noastră.în cadrul consfătuirii au fost analizate principalele preocupări în domeniul confecționării uneltelor și folosirii tehnicii de pescuit. S-a realizat totodată, un schimb de documentații referitoare la tema abordată. De asemenea, participanții au efectuat la Fabrica de unelte și plase pescărești, la întreprinderea „Piscicola" și la Facultatea de tehnologia și chimia produselor alimentare și tehnică piscicolă de la Universitatea gălățeană, un fructuos schimb de experiență.

(Urmare din pag. I)Asemenea întregului învăță- mint din țara noastră, una din direcțiile în care ne propunem, în acest an, la Universitatea din București, vcăi largi de acțiune este realizarea, la un nivel calitativ superior anului universitar precedent, a integrării învăță- mintului cu cercetarea și producția, a legării tot mai strînse a procesului de invățămint cu practica. Rezultatele anului trecut au confirmat că in universitatea noastră există resurse pentru ca această activitate să se înscrie pe un plan superior. Cercetarea științifică, orientată în primul rind spre rezolvarea unor probleme prioritare din planul de stat sau din planul institutelor centrale, s-a soldat cu soluționarea judicioasă a unui număr de 389 teme. Includerea studenților in activitatea de cercetare științifică rămîne in continuare în atenția noastră nu numai sub formă operatorie de teren Ci și sub forma finalizării in lucrări științifice sau lucrări de licență. Studenții din universitate au elaborat peste 600 de studii prezentate în sesiuni științifice, la manifestări extra- universitare și concursuri profesionale. Subliniem că se impun insă eforturi pentru perfecționarea modului de desfășurare a practicii productive, pentru sporirea eficienței ei, mai ales în

raport nemijlocit cu procesul de Instrucție.Cuvintarea tovarășului Nicolae Ceaușescu rostită cu prilejul deschiderii noului an de invățămint nc implică nemijlocit în materializarea unor obiective de excepțională însemnătate pentru școală și, mai larg, pentru evoluția nestînjenită a societății românești.Politehnizarea învățămintului, ridicarea lui Ia cotele intrinseci științei și culturii, la cele specifice amplului proces de edificare a vieții socialiste in România, de făurire a unei vieți mai bune și mai drepte pe pămint, sint, in finalitatea lor, echivalentul aceluiași umanism profund, caracteristic partidului nostru, al situării omului ca scop al întregii acțiuni și activități sociale.Așa cum sublinia secretarul general al partidului, noi trebuie să le asigurăm studenților o astfel de pregătire incit după absolvire, la locurile lor de muncă, să se poată adapta repede cerințelor progresului societății noastre, pentru a putea ține pasul cu ritmul rapid de dezvoltare al științei și tehnicjj. Avem datoria să îndeplinim in mod e- xemplar acest obiectiv și în acest scop vor acționa în mod unitar organizația de partid, cadrele didactice, asociațiile studenților comuniști și studenții. Sintem conștienți de faptul că

numai realizind o bună colaborare intre toți acești factori ne vom îndeplini întocmai îndatoririle ce ne revin.La fel vom acționa pentru o mai bună conlucrare cu unitățile de cercetare științifică, cu întreprinderile, pentru a ridica nivelul pregătirii practice a studenților.Socotim că avem datoria ca în acest an universitar să facem totul pentru a înscrie activitatea noastră la cotele pe care partidul și poporul le-au stabilit, la înălțimea valorilor și posibilităților de care dispunem și, trebuie spus — Universitatea noastră dispune de un corp didactic valoros, de studenți care, vrind să-și realizeze idealurile, muncesc cu pasiune și abnegație, știind că aceasta este singura cale care-i va duce spre culmile dificile dar tot atit de frumoase aie științei și culturii, ale integrării active în procesul de dezvoltare economico-socială ascendentă a României.Este angajamentul nostru de a milita neabătut pentru îndeplinirea exemplară a programului gindit de secretarul general al partidului; este, totodată, voința noastră de a ne aduce o contribuție sporită la ridicarea prestigiului științei și culturii românești.

Muzeul din comuna Scornicești are un bogat material 
documentar despre viața și activitatea oamenilor de pe 

meleagurile oltene
Foto : 1LIE PÂNDELE

Caligrafii de buzunar

30... 20... 10... AZIAceastă numărătoare inversă este, în fond, urcușul în timp, treptele simbolicei piramide a învățămintului liceal Ia Rm. Vîlcea. Evident, cunoscutul liceu din orașul Rm. Vîlcea, care poartă azi numele lui Nicolae Bălcescu, a dat mult mai multe generații de absolvenți, oameni de nădejde ai țării în toate domeniile de activitate. Și, dacă, în preziua inaugurării noului an de învățămînt, di

recția școlii a avut inspirația să întrunească aici absolvenți din generațiile de acum 30, 20 și 10 ani, a făcut-o pentru a puncta și mai bine meritoria activitate a instituției respective, de a primi de la aceștia, mulți, foarte mulți ei înșiși dascăli sau educatori in unitățile de producție, sfatul experienței pentru realizarea unei și mai strînse legături intre pupitrul clasei și amfiteatrul muncii creatoare de valori concrete.• • •••eeeeee
SOSIREA SELECȚIONATEI 

DE BOX A S.U.A.

Corespondență in coneurs

Luni după-amiază a sosit în Capitală o delegație economică guvernamentală din Malayezia condusă de Datuk Lew Sip Hon, ministru adjunct al comerțului și industriei.La aeroportul Otopeni, oaspeții au fost salutați de Marin Trăistaru, adjunct al ministrului comerțului exterior și cooperării economice internaționale, Hristache Zambeti, vicepreședinte al Camerei de

La București, au început, luni dimineața, lucrările celei de-a V-a sesiuni a Comisiei mixte româno-canadiene pentru promovarea relațiilor comerciale și cooperării economice. Comisia examinează stadiul actual aJ colaborării economice dintre România și Canada, posibilitățile lărgirii și diversificării acesteia, precum și a schimburilor comerciale.CRONICAPrin Decret prezidențial tovarășul Eugen Proca a fost numit în funcția de ministru al sănătății.

SPORT • SPORT • SPORT • SPORT • SPORTFINALELE DE GIMNASTICĂ ALE „DACIADEI"
In ziua a doua, recital Emilia Eberle

VIZITA DELEGAȚIEI OE ACTIVIȘTI POLITICI 
A ARMATEI POPULARE COREENEGeneral-colonel Ion Coman, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al Comitetului Central al Partidului Comunist Român, ministrul apărării naționale, a primit, luni, delegația de activiști politici a Armatei populare coreene, condusă de generalul de armată Să Ciăl, membru al Biroului Politic al Comitetului Central al Partidului Muncii din Coreea, șeful Direcției generale politice a Armatei populare coreene, care efectuează o vizită în țara noastră.La primire, care s-a desfășurat intr-o atmosferă cordială, prietenească, au participat secretari ai Consiliului politic superior al armatei.De asemenea, au luat parte Sin In Ha, ambasadorul Republicii Populare Democrate Coreene în țara noastră, și locote- nent-colonelul Pak Zi Săk, atașatul militar, aero și naval coreean la București.în cursul aceleiași zile, delegația de activiști politici a Arma

tei populare coreene a făcut o vizită la Academia militară, unde a luat cunoștință de unele aspecte ale organizării și desfășurării procesului de învăță- mint Oaspeții coreeni s-au în- tilnit, de asemenea, cu cadre și elevi din Academie. Au luat cuvintul generalul-locotenent Gheorghe Gomoiu, membru al Comitetului Central al Partidului Comunist Român, adjunct al ministrului apărării naționale și secretar al Consiliului politic superior al armatei, și generalul de armată Să Ciăl. Cu acest prilej, au fost subliniate relațiile prietenești dintre armatele celor două țări, însemnătatea deosebită a întîlnirilor și convorbirilor dintre tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășul Kim Ir Sen, pentru întărirea continuă a colaborării ce se dezvoltă pe multiple planuri, inclusiv în domeniul militar, între Republica Socialistă România și Republica Populară Democrată Coreeană.

Cea de a doua zi a finalelor pe țară rezervate celor mai buni gimnaști, competiție la capătul căreia vor fi cunoscuți campionii naționali și ai „Daciadei", a oferit celor prezenți comportări contradictorii la nivelul eșa’o- nului de elită. în vreme ce numeroase concurente de valoare, care emiteau pretenții la titlul republican, au evoluat neașteptat de inhibate, nesigure, neconvinse și neconvingătoare, principala candidată la medalia de aur, proaspăta campioană europeană absolută la junioare, Emilia Eberle, a oferit un veritabil recital.Eleva antrenorului emerit Bela Karolyi a obținut cele mai ridicate note ale zilei la bîrnă și paralele (9,80 de două ori), în vreme ce la sărituri a primit 9,70, iar la sol — unde gradul de dificultate n-a fost, probabil, cel care va fi prezentat la „mondiale" — doar 9,65. Oricum, prestația Emiliei Eberle confirmă pe deplin pronosticul pe care antrenorul ei ni-1 făcea înainte de competiție, cînd spunea că Eberle e foarte greu de învins la această oră. Noi am adăuga nu că este foarte greu de învins, ci chiar de neînvins, aflîndu-se intr-o formă excelentă.în schimb, pentru principalele ei adversare, ziua de ieri a fost o zi cumplită ! Teodora Ungu- reanu a ratat la bîrnă și la sărituri (de două ori), Marilena Neacșu a căzut și ea la aceleași

aparate, Anca Grigoraș ne-a surprins și a fost surprinsă ea însăși de aterizarea nereușită de la paralele, iar Gabriela Trușcă a plonjat pur și simplu la sol! în schimb, Gabi Gheorghiu (paralele), Dumitrița Turner (sol și sărituri), Cristina Grigoraș (sărituri și bîrnă) și aproape întreaga echipă băimă- reană la bîrnă au avut evoluții mult aplaudate și notate în consecință de brigăzile de arbitru.La această oră, Emilia Eberle (77,35 p), a luat o opțiune serioasă asupra titlului de campioană absolută, fiind urmată de Gheorghiu și A. Grigoraș cu 75,50 p, în vreme ce competiția pe echipe a adus cîștig de cauză formației Dinamo București (antrenor — Emilia Liță).La masculin, unde titlul republican revine formației Steaua (antrenor — Mircea Gheorghiu),
• IERI, pe stadionul din șos. 

Ștefan cel Mare, s-a disputat me
ciul internațional amical de fot
bal dintre echipa Dinamo Bucu
rești și selecționata Republicii 
Populare Congo. Jocul s-a înche
iat cu un rezultat de egalitate: 
2—2 (1—1). Au marcat Dragnea, 
Dudu Georgescu, respectiv, Gan
ga și Domba.
• ÎN ULTIMA ZI a turneului 

Internațional studențesc feminin 
de volei de la Cracovia, echipa 
Universitatea Cluj-Napoca a În
vins cu scorul de 3—1 (15—7, 
S—15, 15—2, 15—12), formația AZS 
Cracovia. Competiția a fost clști- 
gată de echipa AZS Varșovia,

disputa pentru titlul individual se dă, contrar așteptărilor, intre stelistul Ion Checicheș (56.65) și tinerii Kurt Szilier (55.25) și Aurelian Georgescu (55,20), Dan Grecu avind doar 54.95.în clasamentele finale pe e- chipe, configurația a fost următoarea : MASCULIN: 1. STEAUA 277,75 p ; 2. Dinamo 277,45 p ; 3. C.S.Șc. Sibiu 251,15 p ; 4.C.S.Șc. Lugoj 249,30 p ; 5.C.S.Șc. 2 București 241,95 p. FEMININ : 1. DINAMO 366,80p ; 2. S.C. Bacău 361,20 ; 3. Lie. Onești 363,95 ; 4. C.S. Baia Marc 362,15.Conform programului, astăzi au loc întrecerile pentru clasamentele individuale, la care se vor alinia primii 12 clasați la băieți și primele 24 la fete. Concursul debutează la ora 17.
HORIA ALEXANDRESCU

formația Universitatea Cluj-Na
poca ocupind locul patru.
• COMPETIȚIA internațională 

masculină de baschet de la Var
șovia a fost clștigată de echipa 
sovietică „Atletas Kaunas”, ur
mată in clasamentul final de for
mațiile AZS Varșovia, Universi
tatea Cluj-Napoca etc. în ultimul 
meci al turneului, „Atletas” Kau
nas a Întrecut cu scorul de 80—71 
(43—38), echipa AZS Varșovia.
• IN CONTINUAREA turneului 

pe care-1 întreprinde în Europa, 
selecționata de fotbal a R.P. Chi
neze a susținut un meci amical 
Cu formația italiană Mantova, pe 
care a invins-o cu scorul de 3—0 
(1-0).

în Capitală, a sosit selecționata de box a S.U.A., care, după cum s-a mai anunțat, va susține trei meciuri in compania reprezentativei țării noastre. Prima întîlnire va avea loc joi de la ora 18 pe ringul Palatului sporturilor din Capitală. Apoi, boxerii americani vor evolua la 24 septembrie la Galați (ora 10,30) și la 28 septembrie la Constanța (ora 18,30).în cursul zilei de ieri, echipa de box a S.U.A. a susținut un antrenament. în vederea acestor intilniri. antrenorii echipei noastre prof. Eustațiu Mărgărit și Inn Pnpa au alcătuit un lot lărgit din care fac parte printre alții Al. Turei, Niță Robii, Dinu Teodor, Vasile Neagu,, Haralam- bic Sultan, Simion Cuțov, Carol Hajnal, Ion Vladimir, Ion Miron, Valentin Silaghi, Constantin Donici, Valentin Vrinceanu, Sandu Tirilă, Ion Ciochină etc.
PLECAREA NAȚIONALEI 

MASCULINE DE vâLEI LA C.M.Ieri dimineața a părăsit Capitala lotul masculin de volei al României, care va participa la campionatele mondiale programate intre 20 septembrie și 1 octombrie în mai multe orașe din Italia.Din lot fac parte următorii jucători : Nicolae Pop, Corncliu Oros, Laurențiu Dumănoiu, Mircea Tutovan, Sorin Macavei, Petre lonescu, Gunther Enescit, loan Țerbea, Constantin Bădiță, Viorel Manole, Dan Gârleanu și loan Chifu.Echipa României face parte din grupa preliminară F, care-și dispută jocurile la Ancona, și va întîlni în ordine selecționatele S.U.A. (miercuri), Coreei de Sud (joi) și Cehoslovaciei (vineri).

NOUL GHID TURISTIC AL ARGEȘULUI
Recent, a apărut in Editura 

„Sport-Turism" noul ghid tu
ristic al județului Argeș. Lu
crarea, rod al colaborării au
torilor Teodor Mavrodin, di
rectorul Arhivelor statului, 
filiala Argeș, Ion S. Băcanu, 
profesor de geografie, Spi
ridon Cristocea și Grigore 
Constantinescu. muzeografi la 
muzeul județean, prezintă 
noile obiective economice și 
de interes turistic apărute pe 
harta județului, monumente

și locuri istorice de impor
tanță națională.

Structurat tematic pe șapte 
trasee, ghidul, bogat docu
mentat, este de real folos tu
ristului pasionat, punîndu-i 
la dispoziție numeroase date 
de ordin geografic, etnogra
fic, demografic, cultural etc. 
In completare, lucrarea con
ține o hartă fizică și turistică 
a județului.

VASILE ARHIRE

OMUL Șl ORAȘULTradiționalul concurs internațional „Omul și orașul", organizat in Italia de către Centrul de promovare a ceramicii din localitatea Gualdo Tadino (Perugia) a fost de bun augur pentru reprezentanții noștri. Doi cunoscuți artiști plastici, Costel Badea din București și Petre Matei din Brașov au fost distinși cu premiul „Targa d’oro" pentru compozițiile „Dinamism" și, respectiv, „Case solare". De reținut faptul că medalia „Targa d’oro" a mai revenit lui Costel Badea la ediția din 1970, iar premiul III, în anul 1973. Aceasta confirmă, așa cum ne declara artistul, „o perioadă de muncă îndelungată. Ideea de a persevera nu poate fi dceit stimulativă".
-
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est
Convorbiri

A XXXIII-a sesiune a Adunării Generale 
a O.N.U. își deschide azi lucrările

A U A U U

PENTRU SOLUȚIONAREA PROBLEMELOR

NAȚIUNILE UNITE 18 — Trimisul special Nicolae Plopeanu, transmite: La Palatul Națiunilor Unite din New York se deschid marți lucrările celei de-a XXXIII-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U.Reprezentanții a 150 de state (Insulele Solomon vor fi primite chiar în prima zi, devenind cel de-al 150-lea stat membru al O.N.U.) vor exprima pozițiile lor de principiu în principalele probleme care confruntă omenirea și vor dezbate o agendă încărcată pentru care s-au propus 131 de puncte. Din- • tre acestea, se detașează problemele dezarmării, decolonizării, instaurării noii ordini economice internaționale și lichidării decalajelor dintre statele bogate și cele sărace, soluționării pe cale pașnică a diferendelor dintre state, creșterii rolului O.N.U. și altele. Potrivit indicațiilor conducerii de partid și de stat, întreaga activitate a delegației țării noastre la noua sesiune va fi consacrată promovării tezelor și liniilor directoare cuprinse în hotărîrile Congresului al XI-lea și ale Conferinței Naționale ale partidului, în expunerile tovarășului Nicolae Ceaușescu, promovării principiilor politicii externe a României socialiste.Dealtfel, numai sumara enuy merare a punctelor principate de pe agendă arată că viața confirmă pe deplin justețea și realismul aprecierilor partidului și statului nostru cu privire la evoluția situației internaționale, la necesitatea întreprinderii de măsuri hotărîte în vederea găsirii unor soluții constructive și viabile pentru problemele aflate în dezbatere. Faptul că în cele 277 de pagini ale agendei provizorii numele țării noastre este întîlnit în repetate rinduri dovedește atît o prezență și o participare dinamică, cit și hotărîrea de a contribui efectiv Ia obținerea unor rezultate fructuoase, care să corespundă așteptărilor și aspirațiilor popoarelor.Sesiunii care începe marți îi revin sarcini deosebit de importante în eforturile de soluționare a problemelor cardinale cu care confruntă omenirea.

După cum se știe, multe din punctele înscrise pe agendă în probleme de cel mai mare interes pentru popoarele lumii au ajuns în dezbaterea acestui for mondial ca urmare a unor inițiative românești sau la care țara noastră a fost coautoare.în cercul observatorilor de la Națiunile Unite se subliniază îndeosebi că, în cadrul dezbaterilor viitoare, vor fi accentuate cu tărie importanța stabilirii modalităților de pregătire și desfășurare a viitoarei sesiuni speciale la nivel înalt a Adunării Generale a O.N.U. consacrată noii ordini economice internaționale — sesiune prevăzută a avea loc în 1980, — ca și necesitatea trecerii la traducerea în practică a recomandărilor și măsurilor preconizate în documentul final al recentei sesiuni speciale a Adunării Generale consacrate dezarmării.

a negocieri- la Ankara, îndin Atena au

greco-turceATENA 18 (Agerpres) — La sediul Ministerului de Externe al Greciei a început luni cea de-a doua rundă a convorbirilor greco-turce consacrate problemei utilizării spațiului aerian al Mării Egee. Delegațiile celor două țări sînt conduse de secretarii generali din M.A.E. grec și turc, Byron Theodo- ropoulos și, respectiv, Șiikrii Elekdag.Prima rundă lor a avut loc luna iulie.Surse oficialeanunțat că reprezentanții celor două țări vor analiza documentele convenite elaborate în ultima lună echipe de experți greci turci, care s-au întrunit mai multe reuniuni de cru. Agenda convorbirilor include, de asemenea, problema semnării unui document politic general referitor relațiile greco-turce.Un purtător de cuvint Ministerului de Externe Greciei a anunțat că delegația turcă urmează să fie primită la sfirșitul acestei runde de premierul Constantin Karamanlis.
Sesiunea Consiliului U.N.C.T.A.DGENEVA 18 (Agerpres) —La Geneva s-a încheiat sesiunea Consiliului Conferinței O.N.U. pentru comerț și dezvoltare (UNCTAD). Reprezentanții țărilor în curs de dezvoltare și ai celor industrializate au căzut de acord asupra ordinii de zi provizorii a celei de-a V-a Conferințe UNCTAD, programată să se desfășoare la Manila în luna mai 1979.Adoptarea acestei ordini de zi, intervenită la capătul a trei săptămîni de negocieri dificile, reprezintă, potrivit agenției France Presse, prima etapă concretă a pregătirii viitoarei conferințe UNCTAD, la care urmează să participe aproximativ 140 de țări.Ordinea de zi amintită cuprinde principalele probleme ale dialogului Nord-Sud, între care figurează modificările de structură în vederea instituirii unei noi ordini economice internaționale, problemele monetare (fluctuațiile cursurilor de schimb valutar, creșterea datoriilor externe ale țărilor în curs de dezvoltare etc.). Toate aceste chestiuni au constituit, în timpul dezbaterilor Consiliului

Ia nivel înalt de Ia Camp David
• Președintele Egiptului, Anwar El Sadat și primul ministru al 
Israelului, Menahem Begin, au semnat documente privind cadrul de 
instaurare a păcii in Orientul Apropiat și intre cele două țări 

• Declarații ale participanților la convorbiri

Și deȘi în lu-
laal al

UNCTAD, punctele cele mai controversate, ele urmînd să se afle, potrivit opiniei observatorilor, și în centrul dezbaterilor viitoarei conferințe pentru comerț și dezvoltare din capitala Filipinelor.Consiliul a mai adoptat, la Geneva, decizii privind organizarea activităților UNCTAD S-a hotărît, între altele, prelungirea, pină la sfirșitul anului viitor, a datei limită pentru punerea în aplicare a Programului integrat privind materiile prime, destinat reorganizării comerțului mondial cu aceste produse de bază, inițiat la Conferința de la Nairobi din 1976 și nepus, încă, în aplicare.Sesiunea Consiliului UNCTAD a prilejuit, de asemenea, adoptarea unor rezoluții privind cooperarea economică dintre țările în curs de dezvoltare și în legătură cu măsurile speciale ce trebuie adoptate în favoarea statelor celor mai sărace ale lumii. S-a decis, totodată, ca o reuniune consacrată constituirii unui Fond al UNCTAD să fie convocată la 14 noiembrie a.c. la Geneva.

WASHINGTON 18 (Agerpres) — Duminică s-au încheiat la Camp David convorbirile la care au participat președintele Republicii Arabe Egipt, Anwar El Sadat, primul ministru al Israelului, Menahem Begin, și președintele S.U.A., Jimmy Carter.La încheierea convorbirilor, Ia Casa Albă a avut loc, duminică seara, o ceremonie televizată în cadrul căreia președintele Anwar El Sadat și premierul Menahem Begin au semnat două documente: „Cadrul pentru pace în Orientul Mijlociu" și „Cadrul pentru încheierea unui tratat de pace între Egipt și Israel"Primul document arată direcțiile în care trebuie călăuzite eforturile pentru pace în Orientul Mijlociu, subliniind că baza acesteia trebuie să fie rezoluțiile 242 și 338 ale Consiliului de Securitate, în toate prevederile lor. Părțile recunosc că pentru ca pacea să dureze, aceasta trebuie să implice pe toți cei care au fost cel mai profund afectați de conflict. Documentul menționează că Egiptul, Israelul, Iordania și reprezentanții poporului palestinian trebuie să participe la negocierile pentru soluționarea problemei palestiniene în toate aspectele sale.Documentul prezintă în detaliu principiile ce trebuie să guverneze negocierile referitoare la malul occidental al Iordanului și teritoriul Gaza: asigurarea unui transfer pașnic și în ordine al autorității, luîndu-se în considerare preocupările pentru securitate ale tuturor părților; aranjamente de tranziție pentru o perioadă care să nu depășească cinci ani; administrația militară și civilă is- raeliană va fi retrasă de îndată ce o autoritate de autoguvernare va fi aleasă în mod liber de va a Și șurare a forțelor israeliene rămase în puncte de specificate; perioada de tranziție de cinci ani va începe momentul instalării de autoguvernare; cit mai curînd posibil, dar nu mai tîrziu de trei ani de la începerea perioadei de tranziție, vor avea loc negocieri pentru stabilirea statutului definitiv al malului occidental și al Gâzei și a raporturilor lor cu vecinii, precum și pentru încheierea unui tratat

locuitorii acestei fi efectuată o forței armate va avea loc o zone ; retragere Israeliene redesfă-securitateinautorității

columbia: lin marc port 
carbonifer in zona Guajira

intr-un vi- printre ex-

Prin construirea ținui mare port carbonifer în zona Guajira, în apropiere de frontiera cu Venezuela, și realizarea altor obiective adiacente, Columbia urmează să se situezeitor apropiat principalele țări portatoare de cărbune — s-a anunțat la Bogota, din sursă guvernamentală. în Columbia, unde se apreciază că există cele mari zăcăminte huilă din America Latină, va fi realizat un
mai de

complex care va cuprinde exploatările carbonifere, o ferată și un port amenajări capabil să nave de tone. Pe de altă parte, din aceeași sursă s-a subliniat, de asemenea, că în Columbia există mari minte de cupru, s-ar putea dovedi fel de importante acelea ale situate pe locuri în lume în ce privește producția a- cestui căutat metal.

cale cu speciale, primească 150 000 de
zăcă- care la ca unor țări primele

titatea destinată prelucrării. în acest sens, se menționează peste 397 000 tone fost livrate de prelucrare, valorificarea
că au uzinelor pentru superi-

PANAMA:

oară a recoltei. Spre comparare, se subliniază că anul trecut au fost prelucrate, în interior, numai 110 000 tone.
Dezvoltarea

Oazei materiale
a construcțiilorPanama a fost

Festivalul național 
al ziarului „L’Unitâ 

Cuvintul secretarului general 
al P. C. ItalianROMA 18 (Agerpres). — La Genova, oraș cu veche tradiție muncitorească, s-a încheiat Festivalul național al ziarului „L’Unitâ", organul central al Partidului Comunist Italian.în cele peste două săptă- mîni cit a durat festivalul (2—17 septembrie), au fost organizate, numeroase manifestări cu caracter politic, cultural și sportiv.Cu prilejul încheierii festivalului, a luat cuvintul Enrico Berlinguer, secretar general al P.C.I., care a evocat principalele evenimente ce au marcat în ultimul timp viața politică a Italiei. Subliniind că „democrația are o valoare permanentă și universală pentru comuniștii italieni", vorbitorul a reafirmat convingerea că „instituțiile democratice, în formele pe care ele le cunosc in capitalism, devin din ce in ce mai incapabile de a soluționa problemele maselor largi de oameni ai muncii". Lată de ce, a spus secretarul general al P.C.I., apărarea și dezvoltarea democrației se fac pe calea luptei și depășirii capitalismului . ITALIA - Aspect din timpul unei ample manifestații a oamenilor muncii din Calabria împotriva șomaju 

lui, pentru dezvoltarea acestei regiuni din sudul țării

de pace între Israel și Iordania pină la sfirșitul perioadei de tranziție.Soluția rezultată din negocieri, se relevă în document, trebuie să recunoască drepturile legitime ale poporului palestinian și cerințele sale juste. Palestinienii vor participa la determinarea propriului lor viitor.Un alt capitol al documentului menționează că Egiptul și Israelul vor negocia pentru a încheia, în termen de trei luni de Ia semnarea acestui cadru, un tratat de pace între ele, invi- tînd, totodată, celelalte părți la conflict să procedeze simultan la negocierea și încheierea unor tratate de pace similare.Cel de-al doilea document prevede retragerea Israelului din Sinai, în două etape. Israelul, se menționează, va efectua o primă retragere substanțială într-o perioadă de trei — nouă luni, după semnarea tratatului de pace. Retragerea definitivă a trupelor israeliene din Sinai va avea loc în termen de 2—3 ani. între cele două țări vor fi stabilite relații, inclusiv diplomatice, după prima retragere is- raeliană.Prezentînd rezultatele convorbirilor, președintele Jimmy Carter a apreciat, în cadrul ceremoniei televizate, că acestea constituite „o realizare semnificativă pentru cauza păcii", și că „trebuie să recunoaștem substanțialele realizări obținute".„Acordurile de la Camp David oferă bazele pentru progres și pace în Orientul Mijlociu". Totodată, a arătat președintele S.U.A., „există o problemă asupra căreia_nu a fost realizat a- cordul: acordul șezărilor ritoriul condiție de pace ; că problema așezărilor israeliene trebuie să fie soluționată în cursul negocierilor de pace. Este o deosebire substanțială. în următoarele două săptămîni, Knesseth-ul va decide asupra problemei acestor așezări".„îmi exprim speranța — a conchis președintele Carter — că înțelepciunea și clarviziunea care au contribuit la succesul acestei întîlniri îi vor călăuzi pe conducătorii Egiptului și Israelului, precum și pe conducătorii tuturor națiunilor pentru a continua progresul spre pace".Președintele Anwar El Sadat a apreciat : „Semnarea cadrului pentru o reglementare globală de pace are o semnificație ce depășește cu mult evenimentul. Decizii importante vor trebui să fie adoptate în săptămînile pe care le avem în față, dacă vrem să continuăm pe calea spre pace. Noi am reafirmat încrederea poporului palestinian în idealul păcii".„Am părăsit Camp David cu un sentiment reînnoit de speranță și însuflețire. Să ne angajăm să facem din spiritul de la Camp David un nou capitol in istoria națiunii noastre" — a conchis președintele Sadat.Primul ministru al Israelului, Menahem Begin, a apreciat că prezența președintelui Sadat și a sa la Camp David a fost „prin ea însăși o mare realizare". Premierul israelian a relevat, totodată, că „trebuie încă să mai parcurgem o cale pină cînd vom semna tratatele de pace. Președintele Sadat și cu mine ne-am promis unul altuia că o vom face în decurs de trei luni. Noi — a conchis Menahem Begin — trebuie să continuăm să lucrăm in înțelegere și în prietenie, cu bunăvoință. Vor fi incă probleme de soluționat. Camp David dovedește însă că orice problemă poate fi soluționată dacă există bunăvoință, înțelegere și înțelepciune".

maroc: Valorificarea 
superioară a resurselor 

agricoleProducția de citrice a Marocului a atins, în acest an, nivelul de 1 070 000 tone comparativ cu 802 000 tone realizate în anul trecut, informează agenția M.A.P., citind sta-

tistici oficiale date publicității la Rabat. In acest context, exporturile au sporit la 673 000 tone, față594 000 tone, în cursul anuluidată, s-a mărit
detrecut. Toto- can-

FILIPINE. O preocupare constantă a guvernului 
de la Manila, dezvoltarea industriei, garanție o 
consolidării independenței economice, a utiliză
rii, in interes național, a bogățiilor subsoluluiEgiptul declară că pentru înlăturarea a- israeliene de pe te- o tratat declarăegiptean constituie pentru un Israelul

NEAPOLE -
130 000 DE TINERI ȘOMERI

populafia australiană a crescut cu 172 000 de oameni.

înpusă în funcțiune una dintre cele mai mari fabrici de ciment din America Latină. Producția acestui important obiectiv al economiei panameze va fi destinată în cea mai mare parte satisfacerii necesităților naționale, dar o apreciabilă fie livrată externă.Fabrica Bayano" citate productivă 310 000 tone metrice peSpecialiștii con- producția „Cemen- va asi- materială

cotă urmează să și pe piața„Cemento are o capa- dean. sideră că furnizată de to Bayano" gura baza necesară lansării, în a- cest an, a unui amplu program guverna-

mental de construire a unor locuințe populare.Actualmente, in Panama, se produc a- proximativ 300 000 tone metrice de ciment pe an, furnizate de întreprinderea „Cemento Noul obiectiv mic panamez, care necesitat i... valoare de 60 ne dolari, va locuri de muncă tru 300 muncitori lificați. Fabrica dotată cu utilaj dern capabil să gure o producție : că de 25 000 saci ciment de tip Portland, precum și realizarea a altor patru varietăți de ciment gri.

particulară Panama", econo- a investiții !n milioa- asigura pen- ca- este mo- asi- zilni- de

KENYA ODiectivc
energeticeConducerea Companiei naționale de e- lectricitate din Kenya — „Kenya Power and Lighting" — a anunțat că lucrările de construcție a hidrocentralei de fluviul pie de curînd, energetic va începe să furnizeze curent electric. Capacitatea centralei este de 144 MW.Pentru a apropia și mai mult nivelul capacităților energetice de necesitățile viitoare ale țării, Compania națională de electricitate proiectează realizarea a încă două centrale pe Tana. Se studiază, de asemenea, construirea unor

la Gitaru, pe Tana, se apro- sfîrșit și, în acest obiectiv

unități producătoare de energie electrică de putere medie pe cursurile de apă să în lacul între care Nzoia.în același pun mari speranțe în utilizarea resurselor geotermice din Valea Rift, care, potrivit studiilor, ar putea fi exploatate pe scară largă. Pe baza cercetărilor întreprinse, specialiștii din Kenya apreciază că resursele geotermice ale țării ar putea oferi între 170 și 400 MW.în paralel, în Kenya se prevede accelerarea realizării programului de electrificare rurală, lansat în 1965.

ce se var- Victoria, Yala șitimp, se

Urmările puternicului cutremur din IranTEHERAN 18 (Agerpres) Cutremurul devastator s-a produs sîmbătă într-o giune rurală din nord-estul nului a provocat moartea
care re- Ira- a peste 11 000 de persoane și a distrus numeroase așezări, transmite agenția iraniană de presă Pars, reluată de agenția Associated Press. în localitatea Tabas, unde s-a situat epicentrul seismului cu o intensitate de 7.7 grade pe scara Richter, din cei aproximativ 13 000 de locuitori doar 2 000 au supraviețuit dezastrului și muiți dintre aceștia sînt grav răniți. Posturile de radio și televiziune iraniene au relatat că localitatea Firdaus, situată la

aproximativ 100 km est de Tabas, a fost distrusă în proporție de 80 la sută, numeroși locuitori fiind uciși ori grav răniți. Tot în zona epicentrului, 40 de localități rurale au distruse, iar 60 Cutremurul s-a nic și în orașele man, Rafsanjan și litățl.Militari și echipe mise în zona unde cutremurul participă țiunile de salvare pentru scoaterea de sub dărîmături a victimelor. Au fost trimise ajutoare în alimente și medicamente, precum și corturi pentru populația sinistrată.

fost grav afectate, resimțit puter- Isfahan, Ker- alte loca-clvile tri- s-a produs la opera-

Criza politică din PortugaliaLISABONA 18 (AgerpresȚ Partidul Social Democrat tughez va sprijini orice țiativă a președintelui blicii pentru soluționarea politice care s-a agravat _
Por- ini- repu- crizei _______________ __  „ __  după căderea guvernului lui Alfredo Nobre da Costa, s-a anunțat duminică seara la Lisabona, în urma unei reuniuni a grupului

parlamentar al P.S.D., al doilea partid portughez reprezentat în parlament ca număr de mandate. După cum se știe, Partidul Social Democrat a fost singurul care a votat împotriva moțiunii de cenzură prezentate de socialiști, care a atras după sine căderea cabinetului Nobre da Costa.
nicaragua Somoza recurge la mercenariSecretariatul Partidului Liberal. care susține oficial regimul dictatorial al generalului Anas- tas'io Somoza, a dat publicității la Managua un apel chemînd tinerii între 15 și 22 de ani să se înroleze ca voluntari în Garda Națională, pentru a lupta împotriva mișcării de rezistență populară armată din țară. Potrivit observatorilor politici latino- americani, acest apel se înscrie printre acțiunile din ultimul

Schimb de opinii 
privind comerțul 

dintre țările în curs 
de dezvoltareBELGRAD 18 (Agerpres) — La Zagreb au Început luni dezbaterile în cadrul unei „mese rotunde" consacrate problemelor comerțului între țările în curs de dezvoltare, reuniune la care parte și reprezentanți O.N.U. și specializate Unite. Participanții vor examina, în principal, modalitățile de extindere a schimburilor economice între a- ceste țări și vor efectua, totodată, un schimb asupra tendințelor lui mondial.Referindu-se tica reuniunii, slav „Politika"

iau al ai unor agenții ale Națiunilor
de opinii comerțu-problema- iugo- între In

CONFERINTA F.A.O. 
PENTRU ORIENTUL APROPIATLa Damasc s-au încheiat lucrările celei de-a XlV-a Conferințe regionale a F.A.O. pentru Orientul Apropiat la care participat reprezentanți partea a 24 de țări și a organizații internaționale, fost adoptate rezoluții mandînd extinderea rii între țările în curs de dezvoltare pentru soluționarea problemelor alimentare, folosirea completă a resurselor naturale, umane, financiare și tehnologice, precum și ameliorarea situației populației rurale din țările din regiune.• ADUNAREA NAȚIONALA Consultativă (Majlis) a Iranului a aprobat, cu 152 voturi, 22 împotrivă și două abțineri, decretarea de către guvern a Legii marțiale pe o durată de 6 luni Ia Teheran și în alte 11 centre importante din țară; 92 deputați din totalul de 268 absentat de la vot.

NAȚIONALIZARE 
IN AFGANISTAN

au din unor Au reco- cooperă-

de au
Guvernul Republicii Democratice Afganistan a hotărit naționalizarea tipografiilor și editurilor particulare. Valoarea totală a utilajului naționalizat se ridică la 12 milioane afgani. în urma acestei măsuri, toate comenzile organizațiilor de stat, și obștești vor fi onorate de tipografiile de stat.

la ziarul scrie, altele, că la ora actuală comerțul mondial se mențin o serie de practici care afectează economiile țărilor în curs de dezvoltare, atît în ce privește raporturile economice dintre ele, cit și în ce privește schimburile comerciale cu statele industrializate. Publicația relevă, de asemenea, că tendințele protecționiste, manifestate în ultimul timp de unele țări occidentale reprezintă obstacole în calea extinderii schimburilor comerciale, Ia nivel mondial și au de asemenea efecte nefavorabile asupra desfășurării dialogului Nord-Sud.
timp ale lui Somoza și susținătorilor săi de a folosi orice modalitate în vederea salvării regimului de la Managua.Pe de altă parte, agenția France Presse relatează din informațiile directe de la trimișii speciali că aproximativ o sută de militari de elită au sosit în capitala nicaraguaiană la bordul unui avion special aparținînd liniilor aeriene controlate de familia Somoza. Naționalitatea și proveniența acestor mercenari, recrutați într-o țară străină de elemente fidele dictatorului, nu a fost dezvăluită, dar s-a aflat că ei au intrat în dispozitiv alături de forțele Gărzii Naționale.

• ÎN CAPITALA Nepalului se desfășoară lucrările Conferinței regionale UNESCO consacrată problemelor tineretului din statele de pe continentul Asiei. Delegațiile țărilor prezente și reprezentanți ai organizațiilor regionale de tineret examinează probleme privind rolul tineretului in dezvoltarea social- economică a țărilor asiatice.REACȚII FAȚĂ DE HOTĂRÎREA REGIMULUI RASIST 
RHODESIAN DE ÎNROLARE FORTATĂ A UNOR 

CIVILI DE CULOARE ÎN ARMATĂ• LA LAHORE a avut loc o ședință comună a reprezentanților a 11 partide de stingă pakistaneze, între care Partidul Socialist din Pakistan, Partidul Democratic Pakistanez și Partidul Țărănesc-Muncitoresc. Participanții au decis unificarea celor 11 partide tn Alianța popular-democratică unită.
Activități la bordul complexuluiPrimarul comunist al orașului Neapole, Maurizio Va- lenzi, a adresat guvernului italian o scrisoare în care atrage atenția asupra situației grele în care se află orașul și cere autorităților centrale să ia măsuri urgente împotriva racilelor care fruntă orașul.Neapole, care are 1,3 milioane tă în 370 000 130 000 solvenți universitari lucrează ca grădinari, portari, măturători de străzi, tn cartierele de cocioabe ale orașului trăiesc sute de mii de persoane în condiții subumane, ceea ce face ca deseori să se declanșeze epidemii. Copiii șomerilor suferă de subnutriție cronică.

S-AU plenarei care Prezidiu- Japonia activității sale
• LUNI, LA TOKIO ÎNCHEIAT C.C. al P.C. a examinat lui C.C. al asupra partidului și a sarcinilor de viitor. Plenara a hotărit ca partidul să organizeze acțiuni de masă împotriva elaborării legislației în cazul „situației excepționale". De asemenea, s-a hotărît să se acorde o atenție sporită legerile in Camera Reprezentanților tive locale.

lucrările din Japonia, raportul P.C. din rezultatelor

pregătirilor pentru a-și în organele legisla-
NORMALIZAREA ACTIVITĂȚII 

ÎN REGIUNEA KOLWEZIîntr-un reportaj transmis din Kolwezi (Zair), unde, în urmă cu aproximativ un an a avut Ioc un atac agresiv al unor grupuri de foști jandarmi katan- ghezi, care au încercat să-și instituie controlul asupra provinciei Shaba, agenția Presse menționează că tatea a revenit, practic, mal. Minele de cupru, nind societății naționale „Ge- comin" funcționează aproape la întreaga lor capacitate. Dealtfel, scrie agenția, imediat după ce agresiunea a fost respinsă, inginerii zairezi au depus eforturi asigura minelor, ducție tone zilnic.

France activi- la nor- aparți-

considerabile pentru a reînceperea activității realizîndu-se o pro- de aproximativ 10 000

con-ara- numărăde locuitori — se scrisoare — de șomeri, din care tineri. Numeroși ab-
• CA URMARE a descoperirii unor defecțiuni în funcționarea aparatelor de înregistrare de la bord, lansarea satelitului de cercetări ecologice „N’imbus- G“ nu a mai avut loc luni, așa cum se prevăzuse. N.A.S.A. a anunțat că următoarea dată a- pentru această lansare ziua de 2 octombrie.leasă este

IDOUA TRENURI de pasa- s-au ciocnit în apropiere orașul egiptean Wasta, Ia

SALISBURY 18 (Agerpres) — Hotărîrea anunțată recent de regimul minoritar rasist de la Salisbury privind înrolarea forțată a unor civili de culoare în armata rhodesiană a provocat o reacție de protest în rîndul populației africane — informează agenția France Presse.Un tînăr funcționar african, arată agenția, a declarat, la Salisbury, în legătură cu noul act ilegal al rasiștilor rhodesieni: „Pină cînd un guvern al majorității nu va fi instaurat la Salisbury, nimeni dintre noi accepta să facă serviciul tar".Potrivit unor informații capitala rhodesiană, Smith intenționează să vereze totuși pe această

procedînd la înrolarea obligatorie a peste un milion de negri intre 18 și 25 de ani. Este încă un indiciu al faptului că trupele sale fac din ce în ce mai greu față acțiunilor tot mai intense inițiate de forțele de eliberare, sprijinite de populația locală.
orbital sovietic

nu va mili-

MOSCOVA 18 (A- gerpres) Cosmona- uții sovietici Vladimir Kovalionok și Aleksandr Ivancen- kov, aflați la bordul complexului spațial „Saliut-6“ — „So- iuz-31“, au avut luni o zi de tivă. timpului sacrat tului „Răgaz", tinuind totuși să facă observații vizuale asupra suprafeței Pămintului și a o-

ceanului pentru a formații tare asupra lui ambiant.Zilele trecute, cei doi membri ai echipajului au încheiat o serie de experimente științifice. Ei au urmărit, în special, în timpul unei eclipse de Lună, radiațiile selenare in diapazonul ultraviolet cu telescopului 1 M“, au

planetar furniza in- suplimen- mediu- trat pe feritele elipsei.Dupăle transmise de chipaj și a telemetrice, sănătății
peliculă di- faze ale e-informații-e- datelor starea sănătății cosmonau- ților este bună, iar sistemele de bord ale complexului spațial funcționează normal. Misiunea cosmică „Saliut- 6“ — „Soiuz-31“continuă.

• ÎN VEDEREA PREGĂTIRII noilor alegeri parlamentare și prezidențiale din Zambia, se a- rată intr-un comunicat oficial difuzat la Lusaka, președintele Zambiei, Kenneth Kaunda, a dizolvat Adunarea Națională (parlamentul țării). S-a precizat că in curînd va fi constituită o comisie electorală.

odihnă ac- Majoritatea ei l-au con- experimen- con-din regimul perse- cale ajutorul „BST- înregis-' •geri de . . .80 km sud die Cairo, producînd moartea a 29 de persoane și rănirea altor 50, anunță cotidianul Al-Ahram.concluziilornare, s-arde manevră.

Se cunosc bine proprietățile curative ale 
aerului de pădure. Oare nu s-ar putea

gate, ei au reușit să extragă fracțiuni de 
pin care conțin substanțe biologice active. 
Pe baza uneia dintre aceste frăcțiuni s-a 
realizat o substanță denumită „balsam de 
pădure". O principală calitate a respecti-

„Balsam de pădure"

Accidentul, potrivit anchetei prelimi- datora unei erori
ca elementele lui să fie aduse în case sau 
instituții ? Această întrebare și-au pus-o 
specialiștii de la Institutul de chimie fi- 
zico-organică al Academiei de Științe al 
R.S.S. Bieloruse. După cercetări îndelun-

40362

• „ACORDUL de aderare a Greciei la Piața comună va fi semnat pină la 30 iunie 1979“, a declarat președintele Franței, Valery Giscard d’Estaing, unui corespondent al cotidianului a- tenian „To Vima".
POPULAȚIA AUSTRALIEIPopulația Australiei era, 1 ianuarie a.c. , de 14 163 000 persoane — s-a anunțat Canberra. în decurs de un

• PLAGA DROGURILOR făcut a 13-a victimă a in acest an tn Berlinul occidental. La sfirșitul săptăminii trecute, o femeie de 20 de ani a fost găsită moartă în locuința fratelui ei după ce iși injectase o supra- doză de heroină.

Giorgione - 500 de ani
La Academia de Belle Arte din Veneția 

s-a deschis o expoziție consacrată împli
nirii a 500 de ani de la nașterea marelui 
pictor italian Giorgione. Sint expuse lu
crările lui Giorgione care se păstrează in 
diferite muzee ale Italiei, numeroase 
cărți despre viața și opera pictorului.

Expoziția de la Veneția încheie suita 
de manifestări desfășurate în întreaga Ita
lie cu ocazia celei de-a 500-a aniversări 
a nașterii pictorului.

vei substanțe ; ungîndu-se cu ea dușume
lele unei încăperi, numărul microorganis
melor agenți de boli se reduce de trei ori.

Quintupli
Tinăra Francine Huber, in vîrstă de 27 

de ani, din localitatea franceză Saint 
Dizier, in nord-estul țării, a dat naștere 
la cinci copii cintărind între 1,4 și 1,7 ki
lograme fiecare — doi băieți și trei fete. 
Starea sănătății nou-născuților este satis
făcătoare

Mama nu a manifestat o surpriză deo
sebită, întrucit, a declarat ea, se aștepta 
să nască trei copii. In schimb, frățiorul 
nou-născuților, Henrick, in vîrstă de șase 
ani, auzind știrea telefonic, se spune, a 
rămas fără glas.

****
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